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Van BaMa naar BoMa; van Bachelor- 
Master naar Booming-Maastricht

An English version is available at AlumniNet:

www.alumni.unimaas.nl

Aan de Universiteit Maastricht worden steeds meer 
bachelordiploma’s uitgereikt. Alle universiteiten in 
Nederland, alsook die in de meeste landen van de Europese 
Unie, implementeren momenteel bachelor- en master
opleidingen. De folders, advertenties, studiebeurzen en 
nieuwe websites spreken allemaal over nieuwe opleidingen. 
Binnen de universiteiten behoort het thema BaMa dan ook 
tot het dagelijkse jargon. Een mooi moment om opleidingen 
te vernieuwen, maar ook een moment waarop nieuwe vragen 
aan de universiteiten worden gesteld waar veelal nog geen 
antwoord op kan worden gegeven. Zo ook aan de Universiteit

Maastricht. Een van de vragen die mij het laatste jaar veel bezig heeft gehouden, is wat de conse- 
quenties van de BaMa structuur zijn voor het studentenleven.

Het studentenleven van de Universiteit Maastricht is de laatste jaren aan het veranderen door onder 
andere studiedruk, bindende studieadviezen, financiele krapte, een groeiend aantal buitenlandse stu
denten en soms een verplicht studieverblijf in het buitenland. Hoe anders wordt het de komende 
jaren? Uiteraard gaat het studentenleven niet verdwijnen en blijft het behalen van zogenaamde levens- 
punten buiten de studie zeer belangrijk. Maar dat het gaat veranderen staat vast. Veel studenten gaan 
na hun bacheloropleiding immers kiezen voor een baan of voor een masteropleiding in het buiten
land. En veel studenten uit het buitenland komen een jaar naar Maastricht om hier een masteroplei
ding te doen. Hoe zal het studentenleven er over vijf jaar dan uitzien in Maastricht? Voor een deel 
weet ik het: een prachtige campus met een zeer mooie sporthal, de buitenlandse studenten die daar 
integreren met de Nederlandse studenten, en Circumflex, KoKo, Tragos en Saurus die floreren met 
een zeer divers programma dat voor ieder wat wils biedt.
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Het studentenleven is ook steeds meer een integraal onderdeel geworden van de stad Maastricht. 
Studenten zijn niet langer gasten in Maastricht, maar medeburgers. Maastricht zal in de komende 
jaren de verdere draai moeten maken van een stad met veel industriele traditie naar een plaats waar 
nieuwe, kleine. innovatieve organisaties gemakkelijk wortel kunnen schieten. Steeds minder stu
denten zullen dan direct na hun studie het zuiden verlaten voor een mooie baan, maar zullen in 
Maastricht hun eerste uitdagingen op de arbeidsmarkt vinden. Van braindrain naar nieuwe impulsen 
in Maastricht en haar Euregionale omgeving, tot leven gebracht door creatieve, vakbekwame, net afge- 
studeerde UM-ers afkomstig uit Nederland en vele andere landen in de wereld. Een droom? Nee, 
dit moet kunnen. Het bewijs zag ik immers in Seattle in de VS, waar kleine organisaties opgericht 
door jong academisch talent de stad laten bloeien door voor veel economische groei en werk- 
gelegenheid te zorgen. <

Die bloei vereist ook een alumnicultuur. Ik nodig onze afgestudeerden daarom uit om mee te 
denken over het nieuwe studentenleven in Maastricht en over de mogelijkheden om deze stad 
verder te transformeren van mooie, oude industriestad naar creatieve, ondernemende kennisstad, 
die ook nog eens mooi en gezellig blijft. Laat dus van je horen!

Rene Verspeek
Hoofdredacteur ContinuUM
Directeur StudentenServiceCentrum UM
rene.verspeek@ssc.unimaas.nl
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UM Nieuws
UM gaat samenwerken 

met UNU-INTECH
De Universiteit Maastricht heeft met de Universiteit 

van de Verenigde Naties (UNU) een intentieverklaring 

getekend om te komen tot een nauwe samenwerking 

tussen het Instituut voor Nieuwe Technologieen van de 

Verenigde Naties in Maastricht (UNU-INTECH) en 

MERIT, het onderzoeksinstituut van de FdEWB op het 

gebied van innovatie en technologic. Het is de bedoeling 

om in 2005 alle noodzakelijke stappen te zetten tot verdere 

samenwerking en integratie tussen beide instituten. Met 

ingang van 1 januari 2005 is prof. dr. Luc Soete, hoog

leraar internationale economische betrekkingen van de 

UM en directeur van MERIT, benoemd tot directeur van 

UNU-INTECH. Eind 2005 zal definitief worden beslist 

over de vorm en inhoud van een mogelijke fusie tussen 

beide onderzoeksinstituten.

KNAW selecteert drie UM-ers 
voor De Jonge Akademie

Koninklijke 
Nederlandse 
Akademie van 
Wetenschappen
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De Koninklijke Nederlandse Akademie van Weten

schappen (KNAW) gaat De Jonge Akademie (DJA) 

oprichten. De Jonge Akademie zal bestaan uit jonge weten- 

schappers die aan het begin van hun loopbaan staan, en 

zich nog onvoldoende hebben kunnen onderscheiden om 

voor het lidmaatschap van de KNAW in aanmerking te 

komen. Drie van de veertig nieuw gekozen onderzoekers 

zijn werkzaam bij de UM: dr. ir. Marjolein van Asselt 

van de FdCW (Maatschappijwetenschap en Techniek), 

dr. Yigal Pinto van de FdC (Cardiologie) en prof. dr. Niels 

Schiller van de FdP (Neurocognitie). Het programma van 

De |onge Akademie heeft tot doel jonge onderzoekers 
actief in aanraking te brengen met vakgebieden buiten 

het eigen specialisme.

UM en azM werken 
samen met DSM

De Universiteit Maastricht en het azM hebben met DSM 

een publiekprivate samenwerking gesloten, gericht op het 

doen van gezamenlijk onderzoek en de ontwikkeling van 

gezamenlijke projecten. Het eerste concrete project is 

Bioterials dat een bijdrage moet leveren aan de verster- 
king van de biomedische activiteiten in Limburg. De UM 

ziet hierin een versteviging van haar research-basis, die 

de universiteit in staat zal stellen ook in de toekomst 

toponderwijs te blijven garanderen.

Opening Biopartner Center
Op '7 december jl.

3 opende Maxime

fgS k Verhagen het

’< BioPartner Center

M mW Maastricht' °°k wel

Incubator" genoemd:
een bedrijfsverzamelgebouw voor starters en bedrijven in 

de Life Sciences. Het Biopartner Center beschikt over kan
toor- en laboratoriumruimten en gemeenschappelijke 
voorzieningen. Daarnaast biedt het Center dagelijkse 

begeleiding aan de starters en zijn er specifieke 
voorzieningen voor biotechnologiebedrijven aanwezig. 

BioPartner Center Maastricht is een initiatief van de

Universiteit Maastricht, het Academisch Ziekenhuis

Maastricht, Gemeente Maastricht en de NV Industrie- 

bank LIOF. (Foto: Jan Cobbenhagen)

Onderwijsprijs 2004 naar 
Bob Wilkinson

Bob Wilkinson, als docent Engels werkzaam bij het 

Talencentrum van de UM, heeft de Onderwijsprijs 2004 

ontvangen. Bob Wilkinson kreeg de prijs omdat hij zich 
op inspirerende wijze heeft ingespannen om het Engels- 

talig onderwijs aan de Universiteit Maastricht op vele ter- 

reinen en op diverse, vernieuwende manieren gestalte te 

geven. (Foto: Philip Driessen)

Nieuw: Center for 
Molecular Medicine

Philips Research, deTechnische Universiteit Eindhoven, 

het Academisch Ziekenhuis Maastricht en de Universiteit 

Maastricht hebben een intentieovereenkomst ondertekend 

voor de oprichting van een nieuw ‘Center for Molecular 

Medicine' (CMM). Met het CMM streven de betrokken 
partijen naar een instituut van Europese allure dat zich 

richt op baanbrekend onderzoek en innovaties in de 
gezondheidszorg. Medio maart zal het businessplan van 

het CMM ter besluitvorming aan de partners worden 
voorgelegd. De beoogde locatie van de hoofdvestiging 

van het CMM is de High Tech Campus in Eindhoven.

Eerste MBA-lichting 
UM Business School

Op 18 december jl. vond de afstudeerceremonie plaats van 

de eerste groep studenten van het Nederlandstalig parttime 
Executive MBA programma aan de Universiteit Maastricht 

Business School (voorheen Graduate School of Inter

national Management). Deze eerste lichting is afkomstig 

uit het Limburgse bedrijfsleven. Gedurende achttien 
maanden hebben deze studenten aan de business school 
hun managementvaardigheden verder ontwikkeld. 

Universiteit Maastricht Business School maakt integraal 

deel uit van de FdEWB. Via de business school wordt de 

facultaire kennis gekoppeld aan het bedrijfsleven in de 
Euregio. De M BA-studenten geven in dat opzicht een 
belangrijke impuls aan de ontwikkeling van de regionale 

kenniseconomie.

NWO kent Vici-subsidie toe 
aan twee UM-wetenschappers

N?O
Nederlandse Organisatie voor Wetenschappelijk Onderzoek

NWO (Nederlandse Organisatie voor Wetenschappelijk 

Onderzoek) heeft onlangs aan twee excellente UM-weten
schappers een zogeheten Vici-subsidie toegekend. Het gaat 

om dr. Johan Vlaeyen van de Faculteit der Geneeskunde 

en dr. Peter de Weerd van de Faculteit der Psychologie. 
De onderzoekers krijgen in totaal maximaal 1.250.000 

euro. Hiermee moeten ze in vijf jaar tijd een eigen onder
zoeksgroep opbouwen. De Vici-subsidie is bestemd voor 

excellente, zeer ervaren onderzoekers die met succes een 
vernieuwende onderzoekslijn hebben ontwikkeld.

Arbeidsmarktinformatie hoger 
opgeleiden via internet

Het Researchcentrum voor Onderwijs en Arbeidsmarkt 
(ROA) van de Universiteit Maastricht heeft een applicatie 

ontwikkeld waarmee arbeidsmarktinformatie over hoger 

opgeleiden rechtstreeks via internet toegankelijk is. Op 

de website ‘WO-Monitor Online’ 
(www.fdewb.unimaas.nl/roa/SIS/womonitoronline) kan 

men tabellen op maat samenstellen over de arbeids- 

marktsituatie van academici. voor de periode 1998-2003. 
De WO-Monitor is een jaarlijks terugkerend landeli jk 

onderzoek, waarbij universitair afgestudeerden van alle 

Nederlandse universiteiten anderhalf jaar na hun afstu

deren worden geenqueteerd over aspecten als baanzoek- 

duur, werkloosheid, salaris en aansluiting tussen 

opleiding en baan.

ContinuUM parging
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Alumni als zelfstandig ondernemers
Tekst: Nicole Hanssen 

Fotografie: Isabelle Pateer, Antwerpen

Het jaar 2020;
toekomstmuziek of realiteit?

wie zou met eens in de toekomst willen kijken.

Even kort de glazen bol des levens raadplegen.

Ontdekken hoe het leven er over tien, twintig jaar

uitziet en die kennis gebruiken om betere

beslissingen te maken; als het ware je eigen

toekomst creeren. Vier jonge ondernemers hadden

E hetzelfde idee en startten in de zomer van 2004

met hun nieuwe bedrijf Pantopicon. Vier uiteen-
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lopende karakters met achtergronden waar je,

naar eigen zeggen, geen chocola van maakt, maar

die wel een gemeenschappelijk doel voor ogen
4

hebben: "toekomstverkenning". Abstract? Vaag?

Op het eerste 00g wel. Maar een gesprek in hartje

Antwerpen leert al snel dat die conclusie niet

terecht is.

"We leerden elkaar kennen bij de UM, waar wij met 
z’n drieen werkzaam waren bij ICIS [International 
Centre for Integrative Studies, het interdisciplinaire 
onderzoekscentrum van de UM, red.], en waar Nik 
aan het Maastricht McLuhan Instituut verbonden 
was. Ondanks onze verschillende achtergronden 
kwamen we er daar achter dat we alle vier gelijke 
ambities en ideeen hebben. Bovendien delen we 
een bepaalde honger naar nieuwe dingen en het 
interdisciplinair en analytisch bezig zijn, en zochten 
we een bepaalde snelheid in ons professionele 
leven. Al pratende kwamen we tot de conclusie dat 
we voor onszelf moesten beginnen. Eigen baas zijn, 
zelf beslissen waar je je mee bezighoudt, leuke 
dingen doen!"
“We" zijn de van Duitse oorsprong Jasper 
Grosskurth (International Economic Studies), 
de Nederlandse Nicole Klomp (Milieugezondheids- 
kunde), de uit Belgie afkomstige Nik Baerten 
(Kennistechnologie) - alien afgestudeerd aan de 
UM - en als vreemde eend in de bijt de Delftse 
alumnus Michael van Lieshout (Civiele Techniek, 
TU Delft). Een internationaal gezelschap van jonge 
academici, respectievelijk 29, 30, 28 en 36 jaar 
oud, met een imposante CV vol publicaties, 
lezingen en projecten. Ervaren, intelligente 
mensen die weten waar ze mee bezig zijn 
en een helder doel voor ogen hebben.

Een betere maatschappij
Dat doel is uiteindelijk een "betere maatschappij" te 
creeren waarin mensen zich bewust zijn van het feit 
dat de acties van nu ongetwijfeld gevolgen zullen 
hebben voor de toekomst. Een fraai idealisme dat 
uiteindelijk wel brood op de plank moet brengen, 
wil je er met vier mensen van kunnen leven.
Pantopicon is er in geslaagd dit nobele streven te 
combineren met een duidelijk commerciele inslag. 
Toekomstverkenning, vooruitlopen op de zaken, 
waarschijnlijke en onwaarschijnlijke scenario’s 
maken en die voorleggen aan, maar vooral ook 
ontwikkelen met, de bedrijven en overheden die 
dat nodig hebben om de juiste rich ting te vinden. 
"De basis van onze activiteiten is in principe de 
onzekerheid van de wereld, het krachtenveld waarin 
onze klant verkeert. Om de juiste strategic te 
kunnen bepalen, moet hij anticiperen op zaken 
waarvan hij alleen maar kan verwachten dat ze 
zullen gebeuren. Wij proberen samen met de klant 
en de experts in het veld te bekijken wat op de lange 
termijn, dan heb je het over 2020, 2025, niet alleen 
de mogelijke ontwikkelingen zijn, maar ook wat de 
minder voor de hand liggende gebeurtenissen 
kunnen zijn. De ‘toekomst' op een rij zetten vanuit 
verschillende, interdisciplinaire invalshoeken, 
vooruitkijken om zo verantwoorde, lange termijn 
beslissingen te kunnen nemen. Zo help je mensen 
reguliere denkpatronen te doorbreken en eens 
verder te kijken dan de problemen van dit moment. 
Je leert ze denken: ‘Wat ik hier en nu doe, daarmee 
bepaal ik mijn eigen toekomst en die van anderen. 
IK ben medeverantwoordelijk, IK moet 66k de 
touwtjes in handen nemen’. Streven naar een betere 
maatschappij is nu eenmaal een gemeenschap- 
pelijke verantwoordelijkheid. We zullen het samen 
moeten doen; vandaar de interactieve benadering 
van onze processen."

Ceen standaard product
“We richten ons op een breed scala aan activiteiten 

bij uiteenlopende bedrijven en overheden; dat gaat 
van duurzaamheid en milieu tot woningbouw, 
toerisme, design, multimedia en ouderenzorg. We 
stappen pro-actief op de klant af of ze komen naar



ons toe met vragen. Het kan dan om veelomvattende 
projecten gaan, maar het kunnen ook korte trai- 
ningstrajecten zijn. Zo hebben we bijvoorbeeld voor 
het Europees Milieuagentschap de toekomst van 
consumptieprocessen in kaart gebracht. Elke veran- 
dering in het consumptiegedrag van de burgers heeft 
een maatschappelijke impact. Door daar nu over na 
te denken, kun je er op anticiperen en kun je toe
komstige gebeurtenissen voor een deel in de hand 
spelen. Dat laatste is dan iets wat de klant zelf moet 
doen. Wij reiken de handvatten aan door met hem 
vooruit te kijken, hij bepaalt uiteindelijk zelf zijn 
beleid en geeft de diensten en producten vorm die 
daar bij horen."
"Het leuke is dat we zelf bepalen voor wie we 
werken. We kunnen zelf op die klanten afstappen 
die ons interesseren, dat houdt het werk heel 
boeiend en uitdagend. Zo werken we onder andere 
samen met de Vlaamse overheid aan een toekomst- 
verkenning die een overgang naar duurzaam 
wonen en leven in Vlaanderen moet ondersteunen 
en ligt er een offerte voor een project dat betrekking 
heeft op de beeldvorming rondom hersenonderzoek. 
Dit laatste betreft een case study op Europees beleids- 
niveau en is daarom erg interessant voor ons."

"Vrienden vragen wel eens: ‘Maar wat verkoop je 
dan?' Een kritische, maar terechte vraag die je scherp 
houdt en die je naar antwoorden doet zoeken. Wat 
wij hier doen is immers niet iets waar je voor kunt 
studeren, het is geen vak dat je leert. We hebben 
geen standaard product; het gaat telkens om een 
leerproces dat wij samen met de klant doormaken 
waarvan de einduitkomst niet te voorspellen is." 
Binnen dit brede kader komt meer aan bod dan 
alleen de academische basis die ze tijdens hun oplei
ding hebben gelegd. Naast de inhoud van hun 
studies komt vooral ook het multidisciplinaire 
karakter van hun werkomgeving bij de UM aan de 
orde; zo voelt Jasper zich niet uitsluitend econoom, 
ziet Nicole zich niet puur als milieuwetenschapper, 
beschouwt Nik zich niet alleen kennistechnoloog en 
voelt Michael zich geen techneut. "De grenzen ver- 
vagen. We houden ons met zoveel verschillende 
dingen bezig, we leren elke dag zoveel nieuws over

zo ontzettend veel zaken. Het veld is oneindig breed 
en we passen onze kennis over de hele breedte toe. 
We hebben dan ook elk ongeveer dezelfde rol in 
Pantopicon. Het is niet zo dat we allemaal afgeba- 
kende taken hebben. We werken veelal gezamenlijk 
aan onze projecten en zijn daarbinnen ook samen 
verantwoordelijk voor het hele traject. van acquisitie 
tot eindresultaat."
Wat niet betekent dat de Pantopicon-leden niet elk 
hun eigen expertise en vaardigheden hebben. Jasper 
is sterk in het integraal denken, Nik is de communi- 
catiedeskundige van het stel en Nicole en Michael 
zijn beide erg bedreven in het participatie-aspect, in 
het omgaan met de stake-holders. "Die vaardigheden 
en kennis delen we uiteraard in onze overlegsessies.' 
"Dat is overigens iets wat we graag doen," klinkt het 
lachend. "Overleggen, dat stamt echt nog uit onze 
PGO tijd. Soms zitten we gewoon te wachten op 
het ingrijpen van de tutor, of sterker nog, we willen 
tijdens discussies allemaal tutor spelen!"

Hobby
Het enthousiasme van het viertal is aanstekelijk.
Hoe kan het ook anders. Vier kleurrijke academici, 
gehuisvest in een trendy betonnen Designcentrum, 
ingericht op de (nog) kleine zelfstandige ontwerper 
in architectuur, grafische communicatie, multi
media en productontwikkeling, in een buurt van 
Antwerpen die momenteel getransformeerd wordt 
tot ‘designbuurt’. Een sfeer die onmiskenbaar proeft 
naar creativiteit en vrijheid. "Het bevalt beter dan 
verwacht. Je start met zoiets denkende dat het wel 
even tijd nodig heeft voordat de zaken beginnen te 
lopen, maar het gaat sneller dan je denkt. Ook de 
reaches uit onze omgeving zijn zeer positief. We 
hadden in de beginfase verwacht veel meer afhanke- 
lijk te zijn van ons eigen netwerk om daarna bredere 
aandacht te gaan creeren, maar het gaat eerder 
andersom. Mensen komen naar ons toe! Dat doet 
goed. De vrijheid datgene te doen wat jij wilt, wat jou 
interesseert, je eigen idealen ook echt te verwezen- 
lijken, over disciplines heen te kijken, dat is een 

geweldige ervaring. Elk project bij elke klant is 
weer anders. Je werkt steeds samen met andere 
experts uit je netwerk en daar leer je ongelooflijk 
veel van; en dus verrijk je je eigen kennis ook nog 
eens keer op keer. Pantopicon voelt als een hobby 
en dat maakt dat het harde werken vaak niet als 
werken voelt."

De Pantopicon toekomst
Het jaar 2020. Voor de meeste mensen toekomst- 
muziek. Voor Jasper, Nicole, Nik en Michael 
dagelijkse realiteit. Waar zien ze zichzelf in 2020? 
"Daar denken we niet over na," lacht het viertal 
luid. “Nee, serieus, we zien Pantopicon eerder 
bescheiden in omvang blijven. Wel zullen we hier 
en daar mogelijk wat partnerschappen aangaan 
met andere ‘toekomst-minded’ groepen. We hopen 
in dat opzicht steeds meer mensen op creatieve 
wijze te betrekken bij ons werk. En als een van ons 
het idee krijgt naar een ander land te gaan. dan 
zou je nog kunnen overwegen een buitenlandse 
poot op te zetten zodat je nog meer in een Interna
tionale context kunt werken. Overigens zijn we al 
actief op verschillende plekken in Europa, bijvoor
beeld in Frankrijk, Duitsland, Denemarken, Italie 
en natuurlijk Nederland en Belgie." 
"Onze filosofie maakt ons sterk; toekomstverken- 
ning, visievorming, het spreekt mensen aan, ze 
willen er voordeel uit halen. Maar het is meer dan 
alleen het concept. Het is onze vriendschap, die 
een solide basis vormt, het is onze voortdurende 
drive om te innoveren, ons tomeloos enthou
siasme, de zeldzame combinatie van kwaliteiten 
die we in huis en in ons netwerk hebben. Al deze 
factoren samen bepalen ons succes. Daar komt 
nog eens bij dat er maar weinig concurrenten zijn 
die zich zoals ons richten op de methode en het 
proces, en veel minder op de inhoudelijke 
aspecten van de situatie van de klant. En ten 
slotte de lange termijn waar wij ons op richten, 
dat maakt Pantopicon uniek. 2020 mag wat 
ons betreft komen!"
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Tekst:Jos Schols 

Fotografie: Franco Cori

Interdisciplinaire samenwerking: 
flVIRI-onderzoek

“Als je de hersenen 

begrijpt, begrijp je 

de hele wereld”

Einstein benoemde het al lang geleden tot het meest complexe deel van het universum: de hersenen.

Waarom functioneert het lichaam zoals het functioneert, waarom reageert het zoals het reageert, waarom is de 

een goed met zijn hoofd en de ander met zijn handen, waarom vinden mensen ons aardig of juist niet? Vragen 

die men al sinds mensenheugenis probeert te beantwoorden en waarvan de sleutel uiteindelijk ligt in die grijze 

massa in onze schedel. De relatief nieuwe beeldvormingstechniekfMRI (functional Magnetic Resonance 

Imaging) lijkt ons nu eindelijk een stapje dichter bij de oplossing van het mysterie te brengen, met de onder

zoekers van de UM Faculteit der Psychologie aan het (gedeelde) roer van dit internationale vlagschip.
Dankzij de fMRI-methode is ‘de u/erking' van de hersenen te zien. 
De rode kleur weerspiegelt het hersengebied dat actief is als de proef 
persoon zijn vingers beweegt. (Beeld: Faculteit der Psychologie)

6

Omwenteling
Als pioniers startten prof. dr. Rainer Goebel en 
dr. Elia Formisano en twee collega’s in 2000 met 
het fMRI-onderzoek aan de UM. Een klein team 
dat zich richtte op een geheel nieuw onderzoeks- 
veld binnen de Maastrichtse Faculteit der 
Psychologie. Inmiddels werken de uit de omge
ving van Frankfurt en de uit Napels afkomstige 
wetenschappers al tien jaar samen. Eerst in 
Frankfurt en nu in Maastricht. Om hun onder
zoek op een nieuw niveau te kunnen brengen, 
werd onlangs de ultramodeme 3 Tesla MRI- 
scanner aangeschaft, die staat opgesteld in een 
hermetisch afgesloten, streng beveiligde ruimte 
aan de UNS 40. Tussen de twee en drie miljoen 
euro kostte het apparaat, gebouwd dankzij de 
steun van de UM en een onderzoekssamen- 
werking met Siemens Medical. De onderzoekers 
zijn zichtbaar in hun element met de nieuwste 

aanwinst en dat mag ook wel; de Maastrichtse 
psychologiefaculteit mag zich als enige FdP in 
Nederland eigenares noemen van een dergelijke 
machine die volledig is toegerust op dit specifieke 
onderzoek. "fMRI heeft een omwenteling in het 
onderzoek naar het (menselijk) verstand teweeg- 
gebracht," vertellen Goebel en Formisano vol 
overgave. "Het is voor het eerst mogelijk om 
hersenactiviteit in kaart te brengen op een niet- 
invasieve manier, dus zonder dat er een stof in 
het lichaam wordt geinjecteerd, en met groot 
ruimtelijk detail. We kunnen nu zien wat er bij 
bepaalde handelingen gebeurt in de hersenen, 
welke delen reageren. Dat opent nieuwe deuren 
en creeert nieuwe kansen. De nieuwe scanner 
is in dat opzicht essentieel in het realiseren van 
onze ambities." "En kan het mooier? Het apparaat 
is in ons bezit gekomen in het jaar van Einstein!"

Functional MRI
Rainer Goebel en Elia Formisano cobrdineren het 
gebruik van de scanner en de metingen die worden 
gedaan in de hersenen. Ook hebben zij de software 
ontworpen. Het is dus een beetje "hun kindje". Een 
kindje dat volgens het tweetal baanbrekende ant- 
woorden zal opleveren met betrekking tot het begrij- 
pen van de hersenen. Dat klinkt veelbelovend, maar 
hoe werkt fMRI nou feitelijk en wat zijn de prak- 
tische toepassingen van de onderzoeksresultaten? 
Goebel en Formisano verklaren: "fMRI maakt door 
middel van magnetische golven zichtbaar welke 
delen van de hersenen actief zijn. Daar wordt vervol
gens een afdruk van gemaakt. Dankzij een geavan- 
ceerde technologische MRI-scanner als de onze 
kunnen wij de activiteit van hersencellen (neuronen) 
in de gebieden van onze hersenen zien en meten. 
Deze hersencellen reageren op verschillende stimuli 
van buitenaf, bijvoorbeeld, wanneer we iets zien of 



horen. Of bij een cognitieve (kennis)opdracht, wan- 
neer we ons bijvoorbeeld iets proberen te herinneren 
of als we ons iets proberen voor te stellen. De MRI- 
techniek is gebaseerd op nucleaire, magnetische 
weerkaatsing van atomen. Functional MRI verwijst 
naar de nieuwe ontwikkelingen van deze techniek, 
waardoor niet alleen de statische beelden van de 
hersenen zichtbaar worden, maar waardoor we 
ook 'films’ van de hersenactiviteit kunnen maken."

Elementaire kennis
De onderzoeksresultaten zijn tot dusver zeer 
succesvol en dragen mede bij aan de wereldwijde 
bekendheid en waardering van de Universiteit 
Maastricht. Het onderzoek aan de Faculteit der 
Psychologie van de UM kan zich dan ook meten met 

Elia Formisano (links) en Rainer Coebel (midden) bij de MRI-scanner 3 Tesla Allegra (Siemens) op de Faculteit der Psychologie.

het beste in de wereld. "De onderzoeksresultaten 
worden regelmatig gepubliceerd in belangrijke 
wetenschappelijke vakbladen, zoals reeds meerdere 
malen gebeurde in het toonaangevende Neuron. 
Bovendien gebruiken wereldwijd meer dan vijfhon- 
derd laboratoria de aan de UM ontwikkelde software 
en methodes om hun gegevens te analyseren. Zo 
leidden Maastrichtse resultaten met betrekking tot 
het gehoor, verkregen door het gebruik van een 
7 Tesla MRI-scanner in Minneapolis, bijvoorbeeld 
tot een mijlpaal in het begrip van wat er in de 
gezonde hersenen gebeurt wanneer wij een een- 
voudig geluid horen (Neuron, 2003). Gebaseerd op 
deze bevindingen, voeren we nu nieuw onderzoek 
dat het ons hopelijk mogelijk maakt om ook te begrij
pen wat er gebeurt in de hersenen bij de verwerking 
van meer complexe geluiden om ons heen, bijvoor
beeld het geluid van een rijdende auto, honden- 
geblaf. of een lachende man. De resultaten van dit

‘basale’ onderzoek kunnen op de langere termijn 
onder andere nuttig zijn om nieuwe en betere kunst
matige gehoortoestellen te ontwerpen. Maar er zijn 
ook meer klinische en toegepaste aspecten van fMRI- 
onderzoek, zoals het in kaart brengen van hersen- 
functies voor chirurgische operaties of revalidatie."

De onderzoekers zijn er van overtuigd dat deze ele
mentaire kennis ook noodzakelijk is om te begrijpen 
wat er gebeurt als iets in de hersenen niet is zoals 
het zou moeten zijn, zoals het geval is bij psychia- 
trische kwalen als schizofrenie of depressiviteit. 
Sinds kort kunnen de binnen fMRI onderzochte 
proefpersonen leren om hun eigen hersenactiviteit 
in specifieke hersendelen te controleren. Deze neuro
feedback heeft veel mogelijke toepassingen, zoals 

het helpen van patienten die niet kunnen bewegen, 
of het begeleiden van schizofrene patienten die 
lijden aan hallucinaties.

Interdisciplinaire samenwerking
Beide onderzoekers, ook na werktijd goed bevriend, 
zijn zowel op persoonlijk als professioneel vlak 
gelukkig in Maastricht. "Vooral de jonge, dyna- 
mische uitstraling van de universiteit, de moderne 
infrastructuur van de gebouwen en het Probleem
gestuurd Onderwijs spreken ons erg aan. Neem 
daarbij de gezelligheid, intimiteit en rust van de 
stad en je kunt je hier niet anders dan thuis voelen." 
Behalve het goede weer van Napels, een goede trein- 
verbinding met Aken en een groot vliegveld in de 
buurt, hebben ze in Maastricht dan ook alles 
gevonden wat hun hartje begeert en zullen ze hun 
onderzoek aan de UM ook de komende jaren geza
menlijk voortzetten.

Rainer Goebel ziet daarbij als vakmatige uitdaging 
het beter willen begrijpen van de processen, hoe de 
hersenen werken. Terwijl Elia Formisano interdis- 
ciplinaire samenwerking als zijn belangrijkste uit
daging beschouwt. "fMRI-onderzoek vereist 
uiteenlopende expertises, varierend van klassieke 
psychologie en geneeskunde tot techniek en compu- 
terwetenschap. Het creeren van een wetenschap
pelijke omgeving waarin veel verschillende 
wetenschappers op een constructieve manier samen- 
werken en elkaar helpen, vormt een grote uitdaging. 
Alleen dankzij deze samenwerking kunnen belang
rijke ontdekkingen plaatsvinden," licht Formisano 
toe. Zo heeft bijvoorbeeld een recent samenwer- 
kingsproject met Nienke van Atteveldt, A IO aan de 
UM, en dr. Leo Blomert, Internationale autoriteit op 
het gebied van dyslexie en werkzaam aan de UM, tot 
een wereldprimeur geleid; een belangrijke vooruit- 
gang in het begrijpen hoe, in het gezonde brein, 
zichtbare letters worden omgezet in geluiden en 
andersom. De nieuwe scanner speelt daarbij een 
belangrijke rol, omdat deze het voor het eerst 
mogelijk maakt een model van de werking van de 
hersenen te produceren. Onderzoekers zijn daardoor 
beter in staat om de hoofdoorzaak van dyslexie te 
ontdekken. Met de resultaten van de fMRI-studies 
kunnen dan onder andere weer verbeterde dyslexie- 
therapieen worden ontwikkeld. Niet geheel onbelang- 
rijk als je bekijkt hoeveel mensen gebukt gaan onder 
deze aandoening.

Maatschappelijk belang
De interdisciplinaire samenwerking gaat echter 
verder dan de muren van de UM. Zo werkt het 
fMRI-onderzoeksteam uitgebreid samen met FdP- 
groepen van andere universiteiten in Nederland, 
maar steken de Maastrichtse onderzoekers hun 
hoofden ook geregeld samen met collega’s van uni
versiteiten in de rest van de wereld. met onvermij- 
delijke groei tot gevolg. "Wij startten hier met vier 
onderzoekers het fMRI-onderzoek. Nu is er een 
grote internationale groep onderzoekers en AIO’s 
werkzaam aan de UM. De onderzoeken behelzen 
hersenfuncties die varieren van zien, horen en taal 
tot complexe cognitieve functies, en worden onder- 
steund door de UM, de Nederlandse Organisatie 
voor Wetenschappelijk Onderzoek (NWO) en andere 
(internationale) organisaties en samenwerkingsver- 
banden. Het maatschappelijke belang wordt dus 
duidelijk onderschreven. Logisch, want om in de 
woorden van dyslecticus Albert Einstein te spreken: 
‘Als je de hersenen begrijpt, begrijp je [immers] de 
hele maatschappij’."

Cont-nuUM jaargang



Alumni-activiteiten

31 maart
Masterclass Alumnikring Den Haag: Privatisering 
Gezondheidszorg (max. 30 deelnemers)
Nederlands-Vlaamse Accreditatie Organisatie, 
Parkstraat 28 te Den Haag

tj april
Theatervoorstelling voor alumni: 
“Mensch, durf te leven"
Derlon Theater Maastricht

23 mei
Bijeenkomst Alumnikring Utrecht, thema:
Ethiek en de media
Academiegebouw, Domplein 29 te Utrecht

30 mei
Startbijeenkomst Alumnikring's Hertogenbosch 
Noord Brabants Museum

14 juni
Eerste lustrum Alumnikring Noord-Limburg 
(locatie nader te bepalen)

20 september
Bijeenkomst Alumnikring Den Haag 
(locatie nader te bepalen)

4 november
Wereldwijde UM Alumnibijeenkomst
The Netherland Club te New York

6 november
New York Marathon

Elke eerste donderdag van de maand
DOM-borrel Utrecht
Cafe Lokaal 9, Trans 7 te Utrecht

Voor het laatste nieuws en nadere informatie: 
ine.kuppen@ssc.unimaas.nl en 
www.alumni.unimaas.nl

Algemeen

9 april
UM Open Dag voor bacheloropleidingen

18 - 20 mei
2nd World Congress on Regenerative Medicine te 
Leipzig, Duitsland. Meer info: www.regmed.org

15 -17 juni
12th annual EDiNEB Conference: Innovating the 
Dynamics of Organizing Learning in Business and 
Business Education, te Antwerpen, Belgie.
Meer info: www.fdewb.unimaas.nl/edineb

20 juni - 5 juli
Summer Course: Expanding Horizons in Problem- 
Based Learning in Medicine, Health and Behavioural 
Sciences. Meer info: www.summercoursepbl.org

30 juli - 5 augustus
Nineteenth International Joint Conference on 
Artificial Intelligence, te Edinburgh, Schotland. 
Meer info: http://ijcai05.csd.abdn.ac.uk

29 september - 1 oktober
6th European Doctoral Conference in Nursing 
Science, te Maastricht. Meer info: 
www.zw.unimaas.nl/edcns2005

12 november
UM Open Dag voor bacheloropleidingen

12 -17 november
Jaarlijkse Internationale conferentie van The Network: 
Towards Unity for Health (TUFH). Thema: Making 
Primary Health Care Work; Challenges for the 
Education and Practice of the Health Workforce, 
te Ho Chi Minh City, Vietnam. Meer info: 
www.the-networktufli.org/conference

Bij het ter perse gaan van ContinuUM waren er nog 
geen promotie-data bekend voor de maand april. 
Hou AlumniNet in de gaten voor het laatste nieuws!

jubileum Studium Cenerale
In het academisch jaar 2004/2005 bestaat Studium 
Generale 25 jaar en dat wordt gevierd met een geva- 
rieerd programma! Meer informatie en de data van 
de activiteiten vind je op www.sg.unimaas.nl

Research Project Maastricht
Sinds 1989 doet het Research Project Maastricht 
(RPM) bedrijfsspecifiek onderzoek voor Nederlandse 
bedrijven in een opkomende economie. Dit jaar 
zullen veertien studenten van de Universiteit 
Maastricht in de eindfase van hun studies onder
zoeken gaan uitvoeren in India. In de periode april tot 
en met juli 2005 zal het veldonderzoek plaatsvinden 
in Mumbai (Bombay) en Bangalore. Momenteel is het 
RPM nog op zoek naar bedrijven die geinteresseerd 
zijn in het laten uitvoeren van een custom-made 
onderzoek tegen kostprijs. Voor meer informatie 
over het project en de werkzaamheden: 
www. researchproject, nl

2005 betekent 25 jaar Stichting Integrand!! 
Stichting Integrand is een not-for-profit organisatie en 
heeft als doelstelling een brug te slaan tussen student 
en praktijk. Integrand fungeert als intermediair 
tussen bedrijven en (overheids-)instellingen enerzijds, 
en academische studenten anderzijds, voor o.a. stages 
en werkopdrachten. Integrand is opgericht in 1980. 
Dus het jaar 2005 betekent het 5e lustrum van 
Integrand. Voor dit heugelijke feit wordt op 20 mei 
as. het meest spetterende Lustrumfeest ooit georga- 
niseerd!! Om van deze avond een mooie avond te 
maken, zijn we op zoek naar ALLE oud-bestuursleden 
van Integrand. Meld je aan via lustrum@integrand.nl 
of kijk op www.integrand.nl.

www. alumni. unimaa s
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Kort facultair nieuw
Faculteit der 

Cultuurwetenschappen Faculteit der Geneeskunde

Erasmus studieprijs voor Guido Goossens

Historicus en filosoof Guido Goossens, die vorig jaar 

aan de FdCW promoveerde, ontving in december 2004 

de Erasmus studieprijs voor zijn proefschrift ‘Verloren 

zonsondergangen’. Behalvede belangrijke Erasmusprijs 

kent De Stichting Praemium Erasmianum elk jaar vijf 

studieprijzen toe aan jonge onderzoekers die een bij

zondere dissertatie hebben geschreven op het gebied 

van geestes- en maatschappijwetenschappen. Goossens 

is niet de eerste Maastrichtse cultuurwetenschapper die 

deze prijs ontvangt. Voorgangers zijn Ton Nijhuis, 
Rein de Wilde, Sjaak Koenis en Ruud Hendriks.

Vermelding in Vrij Nederland

Het boek Het verlangen naar gemeen

schap: politick en moraal in Nederland 

na de verzuiling (Van Gennep, 1997) 

van cultuurwetenschapper Sjaak 

Koenis werd in Vrij Nederland (nr. 

49, 4 december 2004) genoemd als

een van de "prikkelendste, leesbaarste en actueelste" 
filosofieboeken van de afgelopen tien jaar. Andere titels 

in het overzicht waren van de hand van onder meer 

Baukje Prins, Hans Achterhuis en Patricia de 

Martelaere. De selectie werd gemaakt door een 

groot aantal Nederlandse filosofen.

Onderzoekschool WTMC

Sinds 1 januari 2005 is de FdCW de nieuwe pen- 

voerder van de onderzoekschool WTMC (Wetenschap, 

Technologie & Moderne Cultuur). Karin Bijsterveld is 

benoemd tot directeur van de onderzoekschool.

Subsidie Maaike Meijer
Maaike Meijer van het Centrum voor Gender & 

Diversiteit heeft subsidie verworven bij het Fonds 

voor letteren. Ze deed dit in de categorie non-fictie 

voor het schrijven van de biografie van M. Vasalis.

r Economische
Bedrijfskunde

Prof. dr. Jacques Dreze ontvangt eredoctoraat van 

FdEWB
Tijdens de 290 Dies Natalis van de

1 Universiteit Maastricht in januari 2005 

J werd aan Jacques Dreze van de

't~- .♦ Katholieke Universiteit Leuven een

eredoctoraat uitgereikt door de

Faculteit der Economische Wetenschappen en Bedrijfs- 
kunde. Dit ter gelegenheid van het twintig-jarige bestaan 

van deze faculteit. Prof. dr. Dreze ontving tevens de 

Maastricht Award for European Economic Integration’ 
voor zijn wetenschappelijke bijdragen aan de oplossing 

van het werkloosheidsprobleem in Europa.

EQUIS visitatiecommissie

Begin maart werd de FdEWB bezocht door een EQUIS 

visitatiecommissie in verband met de accreditatieaanvraag 

van de faculteit. Het ‘European Quality Improvement 

System’ (EQUIS) is het toonaangevende internationale 
systeem voor kwaliteitsbeoordeling en -verbetering en 

accreditatie van instellingen van hoger onderwijs op het 
gebied van management en bedrijfskunde. EQUIS staat 

onder leiding van de ‘European Foundation for 

Management Development’ (EFMD). De resultaten 

worden begin juni van dit jaar bekendgemaakt.

5000s student ontvangt bul van de FdEWB ... MEV 

verwelkomt 5000s alumnus

Op 28 januari jl. studeerde de 5000s 
student af aan de Faculteit der 

Economische Wetenschappen en 
Bedrijfskunde. David Vos, een 

International Business student, rondde 

zijn studie af met de scriptie ‘Culture 

as a Determinant of Technology Use; An Empirical Study 

Applying Recent Issues in Information Systems Research.’ 

Als onderdeel van zijn studie verbleef David zes maanden 

in Lima, Peru, waar hij in het kader van zijn buitenland- 

verplichting vakken volgde aan de Universidad del 

Pacifico.

‘Corporate World Project’
Onderzoek van het ROA (Researchcentrum voor Onder

wijs en Arbeidsmarkt van de UM) toont aan dat onze af

gestudeerden over voldoende academische kennis en 
vaardigheden beschikken. De vraag is echter: wat vindt de 

bedrijfswereld van onze afgestudeerden? In september 

2004 startte het Faculteitsbestuur het ‘Corporate World 

Project’. Doel van het project is beter inzicht te krijgen in 
de relatie tussen de FdEWB en de bedrijfswereld (profit en 

non-profit organisaties, betrekkingen met de overheid. 

Europese en internationale relaties). Een meer formele en 

structurele aanpak kan bijdragen aan de verdere ontwikke

ling van onze relaties en zorgt mogelijk voor nieuwe 
manieren van samenwerking, bijvoorbeeld op het gebied 

van onderwijs, onderzoek, stages, werving, studiebeurzen, 

gesponsorde leerstoelen, etc.

' * Hubbard Award voor Cees van der
■ Vleuten

< De National Board of Medical
A JA Examiners - het nationale bureau

■ voor certificerende artscxamens in de 

Verenigde Staten te Philadelphia - kent een tweejaarlijkse 
prijs toe aan personen die door hun wetenschappelijk 

oeuvre een belangrijke bijdrage hebben geleverd aan de 
ontwikkeling van toetsing en examens: de Hubbard 
Award. De prijs voor 2005 is toegekend aan prof. dr. Cees 

van der Vleuten van de Capaciteitsgroep Onderwijsont- 

wikkeling en -research. Het is de tweede keer in de ge

schiedenis dat de prijs aan een wetenschapper buiten 
de VS wordt geschonken en de eersie keer dat een 

Nederlander hem mag ontvangen.

Benoeming
Met ingang van 1 november 2004 is gynaecoloog 

prof. dr. Hans Evers door Hare Majesteit de Koningin 

benoemd tot voorzitter van de Centrale Commissie 
voor medisch-wetenschappelijk onderzoek; CCMO.

Eijkman Medaille 2005

Ook in 2005 wordt wederom de 
Eijkman Medaille uitgereikt door 

Stichting het Eijkman Medaillefonds.

Het Eijkman Medaillefonds werd opge

richt op 1 oktober 1923 ter huldiging van prof. dr. C. Eijk
man, Nobelprijswinnaar op het gebied van de vitamineleer. 

Later werd dit fonds omgevormd tot een stichting die tot 

doel heeft het bevorderen van wetenschappelijk onderzoek 

op het gebied van Tropische Geneeskunde. onder andere 
door het toekennen van de Eijkman Medaille aan personen 

die zich verdienstelijk hebben gemaakt op het gebied van 
Tropische Geneeskunde in de ruimste zin van het woord. 

Kandidaten kunnen voor 1 juni 2005 worden voorge- 
dragen via internet (www.kit.nl/eijkman) 

of via de secretaris, dr. P.R. Klatser (tel. 020-5665440. 
fax 020-6971841, e-mail: I.Struiksma@kit.nl). In oktober 

2005 volgt de openbare uitreiking.

Health Professions Education Programmes 2005 - 2006 

Er worden verschillende cursussen aangeboden voor een- 

ieder die geinteresseerd is in het Maastrichtse gezond- 
heidszorgonderwijs. Al deze cursussen zijn nu gebundeld 

in een (Engelstalige) brochure: Health Professions 
Education Programmes 2005 - 2006, en zijn tevens 
terug te vinden op www.fdg.unimaas.nl/bib/courses 

Een gedrukt exemplaar van de brochure kan worden 

verkregen bij het Onderwijsinstituut FdG: 
welcome@oifdg.unimaas.nl. 043-388 5634 / 1524.

http://www.kit.nl/eijkman
mailto:I.Struiksma@kit.nl
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Faculteit der
Cezondheidswetenschappen

Prof. dr. Frits van Merode benoemd tot decaan FdGW

Het College van Bestuur heeft met 
ingang van 1 december 2004 prof, 

dr. Frits van Merode voor een 

periode van vier jaar benoemd 

tot decaan van de Faculteit der 

Cezondheidswetenschappen. In 

1987 kwam Van Merode in dienst van de UM bij de 

capaciteitsgroep Beleidswetenschappen, nu Beleid. 

Economic en Organisatie van de Zorg (BEOZ). In 

2001 werd hij benoemd tot hoogleraar Logistiek en 

Operations Management in de Gezondheidszorg. Frits 

van Merode was reeds langere tijd lid van het faculteits- 

bestuur van de FdGW en functioneerde het laatste jaar 
als interim-decaan van deze faculteit. (Ga voor een 

interview met de decaan naar pagina 18-19.)

Catharina Pijls Aanmoedigingsprijs 2004

Op 16 november jl. ontvingen GW-alumni Jose ten 

Haafen Julia Volman de Catharina Pijls Aanmoedi

gingsprijs voor hun excellente afstudeerwerkstukken. 

De afstudeeronderzoeken werden beoordeeld op hun 

praktische en maatschappelijke relevantie, creativiteit 
en vernieuwende inzichten. Jose ten Haaf (afstudeer- 

richting Geestelijke Gezondheidkunde) onderzocht in 
haar scriptie het gedrag van borderline patienten in 

complexe emotionele situaties. Julia Volman (afstu- 
deerrichting Biologische Gezondheidkunde) bestu- 

deerde het effect van E-glucan op de immuunrespons 

(de zogenaamde Thi/Th2-balans) in darmcellen.

Jubileum Faculteit der Cezondheidswetenschappen

HEALTH SCIENCES

TWENTY-FIVE YEARS

2005 wordt een bijzonder jaar: in September bestaat 

de Faculteit der Cezondheidswetenschappen namelijk 
25 jaar. Dit jubileum wordt gevierd met iedereen die 

door de jaren heen betrokken was of nog steeds is bij 

de groei en ontwikkeling van de faculteit. ‘Nationally 

cultivated, internationally inspired’ is het centrale thema 

rondom de jubileumactiviteiten. Uiteraard willen we dit 

ook voor onze alumni niet ongemerkt voorbij laten gaan. 

Het jubileumjaar start daarom op vrijdag 9 September 

2005 met een feestelijke bijeenkomst in het MECC. 

Verder zal een speciaal samengestelde jury ‘de meest 

spraakmakende GW-er aller tijden’ huldigen. Meer infor

matie over het jubileum is te vinden in het artikel: 

Gezondheidswetenschappen 25 jaar jong in 2005’ 
in de bijlage voor FdGW-alumni ‘Sanitas et Scientia’. 

Ook kan contact worden opgenomen met de afdeling 

PR & Voorlichting (043-388 1455).

Faculteit der Psychologie

Benoeming

Prof. dr. Anita Jansen (bijzonder 

hoogleraar in de psychologie van de 

eetstoornissen) is per 1 September 
2004 benoemd tot gewoon hoog

leraar met de leeropdracht experi- 

mentele klinische psychologie.

Toekenning subsidie

f
Aan de Faculteit der Psychologie

| werd een VICI-subsidie toegekend 

aan prof. dr. Peter de Weerd voor 

zijn onderzoek "Van gen tot cognitie: 

De neuronale en moleculaire basis

• van perceptueel leren". Verwacht 
mag worden dat dit project op langere termijn zal bij

dragen tot het ontwikkelen van verbeterde therapie 

voor leerstoornissen en aanverwante cognitieve deficits.

Lustrum Faculteit der Psychologie

Op donderdag 13 oktober viert de faculteit haar 10-jarig 

bestaan. Dit zal worden gevierd met een inhoudelijk 

dagprogramma, gevolgd door een groots fees! in La 

Bonbonniere. Meer nieuws kun je te zijner tijd vinden 

op: www.psychology.unimaas.nl. Reserveer de datum 
alvast in je agenda!

Faculteit der Rechtsgeleerdheid

Togamaster

Op 31 januari jl. heeft de officiele 
opening plaatsgevonden van de 

nieuwe postinitiele master: 

TogaMaster Maastricht.

Afgestudeerde juristen worden in een 
intensieve vijf maanden durende training voorbereid 

op alle aspecten van de togaberoepen. De training is 

ondergebracht in de Advocatenpraktijk UM, waar 
onder begeleiding van ervaren advocaat-docenten 

kennis en vaardigheden kunnen worden toegepast en 
geoefend. De Director of Studies TogaMaster is prof.

mr. Taru Spronken. Meer informatie vind je op 

www.togamaster.nl

PAO-cursussen

In het komend voorjaar staan de volgende PAO- 

cursussen op het programma:

• Capita selecta Procesrecht

• Actualiteiten Bestuursrecht

• Actualiteiten Notariaat

• Nieuw Recht II (herhaling najaar 2004)

• Opsporing en vervolging in Europa

• Bewijsmiddelen in strafzaken

• Basiscursus Alimentatierekenen

• Actualiteiten Aansprakelijkheidsrecht
• Actualiteiten Arbeidsrecht

Voor meer informatie over bovengenoemde cursussen 

kun je contact opnemen met het PAO-bureau. Oud- 

studenten van de Faculteit der Rechtsgeleerdheid ont

vangen 10% alumni-korting. Je kunt ook de website 

www.rechten.unimaas.nl/burpao bezoeken. Hier kun 

je je ook aanmelden. Het PAO-bureau is bereikbaar 

via telefoonnummer 043-388 3273 of per e-mail: 

marlie.sprengers@facburfdr.unimaas.nl

Deeltijdopleiding Rechten

Misschien zijn er mensen in jouw omgeving geinte

resseerd in de deeltijdopleiding Nederlands Recht? 

Informatie hierover staat op de website van de UM 

(www.unimaas.nl > faculteiten > rechtsgeleerdheid > 

aankomende studenten > opleidingen > deeltijdoplei

ding). Je kunt hier ook een brochure aanvragen.

Masteropleidingen

In September 2005 starten onze tien masterprogram- 

ma's: Nederlands Recht; Recht, Arbeid en Gezondheid; 

Rechtspleging; Fiscaal Recht; European Law School; 

Globalisation and Law; Law and Languages; lus 

Commune and Human Rights Research; TogaMaster; 

en Conflictmanagement. Kijk voor meer informatie op 

www.rechten.unimaas.nl/masters of neem contact met 
ons op via masters@law.unimaas.nl

MeesterWerk Banenbemiddeling

Het Facultaire Bureau MeesterWerk brengt met banen

bemiddeling vraag en aanbod snel en direct bij elkaar. 

De banenbemiddeling, die voor de (bijna) afgestu
deerden van de juridische faculteit gratis is, wordt via 

een electronische nieuwsbrief verzorgd door mr. Ellen 

van Hezik. Interessant voor zowel alumni die een baan 

zoeken als voor alumni die een baan aanbieden. Meer 
informatie vind je op www.meesterwerk-UM.nl

http://www.psychology.unimaas.nl
http://www.togamaster.nl
http://www.rechten.unimaas.nl/burpao
mailto:marlie.sprengers@facburfdr.unimaas.nl
http://www.unimaas.nl
http://www.rechten.unimaas.nl/masters
mailto:masters@law.unimaas.nl
http://www.meesterwerk-UM.nl


tinuUM
Nieuws van het Alumni Office

Alumniplatform
Communicatie & Relatiebeheer/SSC
Ine Kuppen
Telefoon: 043-388 5231
Telefax: 043-388 5225
E-mail: ine.kuppen@ssc.unimaas.nl

Niet te missen; ContinuUM in een nieuw jasje! Nog sprankelender, nog jonger, nog meer 
k toegespeeld op onze doelgroep. Waarom al zo snel na de laatste restyling? Daar zijn een 

aantal redenen voor. Om te beginnen is het alumniblad natuurlijk niet de enige uiting 
van de Universiteit Maastricht. Onze instelling groeit hard en met haar niet alleen het 

aantal studenten, medewerkers, afgestudeerden en opleidingen, maar ook de daarmee samen- 
hangende brochures, folders, posters en advertenties. Als gevolg daarvan begon er zo stilaan 
een wildgroei aan stijlen te ontstaan. Tijd om de uitstraling van de UM op een lijn te krijgen. 
Het blad dat je nu in je handen hebt, bepaalt mede het nieuwe imago van de Universiteit 
Maastricht.

Nicole Hanssen
Telefoon: 043-388 5233
Telefax: 043-388 5225
E-mail: n.hanssen@ssc.unimaas.nl

Denis Ancion
Telefoon: 043-388 5223
Telefax: 043-388 5225
E-mail: denis.ancion@ssc.unimaas.nl

Een andere reden is dat er dit jaar het een en ander gaat veranderen in de communicatie naar 
alumni. ContinuUM is geen actueel blad en zal dat ook nooit kunnen zijn. Een frequentie van 
drie keer per jaar is in dat opzicht gewoon niet voldoende. Het is dan ook moeilijk om jou als 
lezer volledig op de hoogte te houden van de laatste ontwikkelingen, een probleem waar we 
geregeld tegenaan lopen. En dus ga je als redactie nadenken over een andere formule. De 
afwegingen daarbij zijn geen gemakkelijke. Er een maandblad van maken is eenvoudigweg te 
kostbaar; en er geld voor vragen is geen optie. ContinuUM is immers onze manier om in con
tact met jou te blijven. De website uitbreiden misschien dan? Dat vergt een pro-actieve 
instelling van de lezer en de gemiddelde UM’er heeft het al zo druk. Een digitale zuster- 
publicatie? Dat zou nog wel eens de oplossing kunnen bieden. Een digitale nieuwsbrief 
die ContinuUM daar kan ondersteunen waar het gedrukte blad de lezer niet tijdig kan infor
meren; actueel nieuws, alumni-activiteiten, aankondigingen en oproepen.

[Faculteit der Algemene Wetenschappen
Peter Brouwers
Telefoon: 043-388 3380
Telefax: 043-388 4906
E-mail: PR-fdaw@facburfdaw.unimaas.nl

Faculteit der Cultuurwetenschappen
Hannie Spronck
Telefoon: 043-388 3149
Telefax: 043-388 4917
E-mail: hannie.spronck@fdcw.unimaas.nl

Faculteit der Economische Wetenschappen en
Bedrijfskunde
Leann Poeth
Telefoon: 043-388 2056
Telefax: 043-388 4949
E-mail: l.poeth@efb.unimaas.nl

De technische voorbereidingen voor een dergelijke nieuwsbrief zijn in voile gang. Maar daar 
waar het adressenbestand van ContinuUM voor 90% accuraat en compleet is, missen we nog 
van heel wat afgestudeerden het e-mailadres. Heb jij je e-mailadres nog niet eerder aan ons 
doorgegeven, maar wil je regelmatig op de hoogte worden gehouden van onder andere 
nieuws, kringbijeenkomsten, arbeidsmarktinformatie, vacatures, aanbiedingen, masteroplei
dingen en afstudeeronderzoeken, laat ons dan snel weten hoe we je via mail kunnen bereiken 
zodat je meteen in onze verzendlijst wordt opgenomen. Je kunt ons op de hoogte stellen 
door in te loggen op AlumniNet (www.alumni.unimaas.nl) of door ons te mailen 
(alumni@ssc.unimaas.nl) of te bellen (043-388 5221).

Faculteit der Geneeskunde
Jan Glatz
[Telefoon: 043-388 1208
Telefax: 043-388 4574
E-mail: glatz@gen.unimaas.nl

• Faculteit der Gezondheidswetenschappen 
Linda Janssen

[Telefoon: 043-388 1977
Telefax: 043-367 0944I E-mail: l.janssen@facburfdgw.unimaas.nl

Natuurlijk weten wij als geen ander dat teveel correspondence vervelend kan werken. De 
publicatiefrequentie van ContinuUM wordt daarom teruggebracht naar twee edities per jaar 
(maart en oktober); de digitale nieuwsbrief zal als aanvulling vier keer per jaar naar je mailbox 
worden gestuurd. ContinuUM zal zich daarbij vooral blijven richten op human interest 
artikelen en interessante ontwikkelingen op het gebied van onderwijs en onderzoek, terwijl 
de nieuwsbrief tot doel heeft je kort en krachtig te informeren over nieuws en actualiteit; een 
mooie match dachten we zo. Mocht je besluiten de nieuwsbrief niet te willen ontvangen, dan 
bestaat uiteraard de mogelijkheid dit kenbaar te maken.

We hopen je ook digitaal snel te mogen begroeten!

Namens het UM Alumni Office, 
Ine Kuppen

www.alumni.unimaas.nl

Faculteit der Psychologie
Willie Schipper
Telefoon: 043-388 1871
'Telefax: 043-388 4575
E-mail: w.schipper@psychology.unimaas.nl

Faculteit der Rechtsgeleerdheid
Ellen van Hezik
[Telefoon: 043-388 3067
Telefax: 043-388 4887
E-mail: ellen.vanhezik@facburfdr.unimaas.nl

University College Maastricht
|Ina Engelen
Telefoon: 043-388 4978
Telefax: 043-388 4882
E-mail: ina.engelen@ucm.unimaas.nl

mailto:ine.kuppen@ssc.unimaas.nl
mailto:n.hanssen@ssc.unimaas.nl
mailto:denis.ancion@ssc.unimaas.nl
mailto:PR-fdaw@facburfdaw.unimaas.nl
mailto:hannie.spronck@fdcw.unimaas.nl
mailto:l.poeth@efb.unimaas.nl
http://www.alumni.unimaas.nl
mailto:alumni@ssc.unimaas.nl
mailto:glatz@gen.unimaas.nl
mailto:l.janssen@facburfdgw.unimaas.nl
http://www.alumni.unimaas.nl
mailto:w.schipper@psychology.unimaas.nl
mailto:ellen.vanhezik@facburfdr.unimaas.nl
mailto:ina.engelen@ucm.unimaas.nl


Promoties
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November 2004 
drs. Ilse Janssen/FdG 
Titel: "Social Cognition 

and Psychosis"

drs. Katinka Hastenberg-van 

Dongen/FdGW

Titel: "Translating Pain"

drs. Vivienne van de Walle/FdG 

Titel: "Longihidinal Auxology 

Evaluation of Maastricht Infants"

drs. Anton van der 

Kraaij/FdEWB 

Titel: "Pricing in Networks"

drs. Marjan Drukker/FdG 

Titel: "The Neighbourhood 
Matters"

drs. Jan-Willem 

Goossens/FdEWB 

Titel: "Models and Algorithms 
for Railway Line Planning"

drs. Margriet Kruijshoop/FdG 
Titel: "Cardiovascular

Abnormalities in Subjects with 
Type 2 Diabetes Mellitus 
Detected by Screening" 

drs. Nicole Smeets/FdG

Titel: "Refining Indications for 

Mohs Micrographic Surgery in 
Treatment of Facial Basal Cell 
Carcinoma"

December 2004
drs. Mark Winands/FdAW 

Titel: "Informed Search in 
Complex Games" 

mr. Anouk Bollen- 

Vandenboorn/FdR 

Titel: "De fiscale aspecten 

van pensioendeling bij echt- 

scheiding"

drs. Mark Spigt/FdG

Titel: "Drinking More Water 

as a Primary Care Preventive 

Intervention; The Effects on 

Elderly Male Bladder Function, 

Headache and General Health"

drs. Sascha Rasquin/FdG 

Titel: "Vascular Cognitive 

Impairment. Phenomenology, 
Course, Risk Factors"

drs. Bart Kuijpers/FdEWB 

Titel: "Mortgage Valuation and 

the Term Structure of Interest 
Rate"

drs. Peter Andriessen/FdG 
Titel: " Exploring the 

Baroreceptor Reflex 

Function in Neonates" 

drs. Anne Roefs/FdP

Titel: "The Pleasure of Food 
in Abnormal Eating" 

drs. Bart Frijns/FdEWB

Titel: "Stock Price Dynamics and 

Volatility: A High Frequency 
Data Perspective”

drs. Eva van Rooij/FdG

Titel: "Novel Insights on the 

Calcineurin/NFAT Pathway 
in Cardiac Hypertrophy" 

drs. Jeffrey Keuren/FdG 

Titel: "Platelet Procoagulant 

Activity and Thrombus 

Formation"

drs. Jamiu Busari/FdG

Titel: "The Medical Resident 

as a Teacher"

drs. Suzanne Kaptein/FdG 

Titel: "Characterization of Rat 

Cytomegalovirus Genes that 
Play a Crucial Role in the 

Pathogenesis of Vims Infection"

drs. Susan van Hooren/FdG 

Titel: "Successful Cognitive 

Aging: Executive Functioning. 

Determinants and Interventions"

drs. Thomas Wierema/FdG 

Titel: "Renal Hemodynamics in 

Hypertension. Clinical Studies in 
Patients With and Without Renal 

Artery Stenosis"

mr. Yuri Michielsen/FdR

Titel: "The ‘Nazification’ and 

‘Denazification’ of the Courts in 

Belgium, Luxembourg and the 

Netherlands"
(Lees ook het interview met Yuri 
op pagina 13!)

drs. Simone van Breda/FdGW 

Titel: "Vegetable Induced 

Gene Expression Changes in 

Anticarci nogenic Pathways in 

Human and Mouse Tissues"

drs. Cindy Lieben/FdG

Titel: "Serotonin and Behavior"

Januari 2005
drs. Amoud Aerts/FdG

Titel: "Nitrate Stimulated Tilt 

Testing for the Diagnosis of 
Vasovagal Syncope"

drs. Alexandra 

Streukens/FdEWB 

Titel: "Return on Services: 

Empirical Studies on the 

Financial Consequences of 

Customer Service Evaluations"

drs. Bart de Vries/FdG

Titel: "Complement Activation 

and Apoptosis in Renal 

Ischemia-Reperfusion Injury"

Maart 2005
drs. Janneke Harting/FdGW 

Titel: “Individual Lifestyle 

Advice: Development, 

Implementation, and Evaluation 

within the Hartslag Limburg 
Cardiovascular Prevention 

Project"

Promoties aan andere 
universiteiten
Aan de Vrije Universiteit 

Amsterdam promoveerde: 

drs. Marcel Adriaanse/FdGW 

Titel: "Psychological Aspects of 

Targeted Screening for Type 2 

Diabetes. The Hoorn Screening 
Study"

Aan de Rijksuniversiteit Groningen 

promoveerde:

drs. Yvette Bartholomee/FdCW 

Titel: "Society as a Laboratory. 

Donald T. Campbell and the 
History of Social 

Experimentation"

Aan de University of Minnesota 

(USA) promoveerde:

drs. Marieke van Dijk/FdP 

Titel: "Understanding the 

Employee-Organization 

Relationship: A Study Measuring 

Organizational Commitment, 

Psychological Contracts, and 
Captivation and Identification 

in Government Organizations"

Aan de Universiteit van Tilburg 

promoveerde:

drs. Martin den Hartog/FdGW 

Titel: "Effecten van marktstruc- 

tuur en gedrag van algemene 
ziekenhuizen"

Aan de Technische Universiteit 

Eindhoven promoveerde: 

drs. Koen Heimeriks/FdEWB 

Titel: "Developing Alliance 

Capabilities"

Aan de Open Universiteit 

promoveerde:

drs. Angela Stoof/FdP

Titel: "Tools for the 

Identification and Description 

of Competencies"

Aan de University of York (UK) 

promoveerde:

drs. Ragna Zeiss/FdCW 

Titel: "Standardising Materiality 

- Tracking Co-constructed 

Relationships between Quality 

Standards and Materiality in 
the English Water Industry"

In deze rubriek willen wij een overzicht geven van alle UM alumni die, 

hetzij in Maastricht, hetzij elders, promoveren. Mocht je aan een andere 

universiteit promoveren, laat het ons dan weten!

Stuur een mail naar n.hanssen@ssc.unimaas.nl ofbel 043-388 5233.

mailto:n.hanssen@ssc.unimaas.nl


Made in Maastricht Tekst: Milly Debeye

Fotografie: Franco Cori

Yuri Michielsen:
Cum Laude Promovendus

Hij had zijn toekomst beslist nog niet uitgestippeld toen hij 18 was, integen- 

deel. Nadat Yuri Michielsen het Atheneum in Maastricht had doorlopen, wilde 

hij "iets met Europa" gaan doen. Maar zijn belangstelling hield niet op bij de 

Europese grenzen: filosofie, geschiedenis, talen ("ik heb zelf nog twee jaar 

Russisch gestudeerd"), hij vond het allemaal ontzettend interessant. 

Uiteindelijk kwam hij terecht bij het Hoger Europees Beroeps Onderwijs, toen 

een nieuwe opleiding aan de Haagse Hogeschool. Het vie! hem echter tegen: 

de leerstof vormde geen uitdaging en daar kwam bij dat hij niet goed kon 

aarden in Den Haag. Na twee jaar stond zijn besluit vast: hij ging terug 

naar Maastricht. Maar dan wel om verder te studeren, universitair!

"Best speaker" en Harvard man
Zo kwam hij terecht bij Rechten, meer een keuze 
uit noodzaak dan uit overtuiging. Pas na het tweede 
jaar kreeg Yuri de smaak te pakken. Hij startte met 
de European Law School, kreeg meer achtergrond- 
vakken en achtergrondinformatie over het recht, en 
vanaf die tijd ging het in een stijgende lijn. In het 
derde jaar van de opleiding was hij lid van het win- 
nende team van de European Law Moot Court, en 
werd hem de prijs van "Best Speaker" toegekend. 
Na zijn afstuderen in 1998 vertrok hij richting 
Harvard en volgde daar met succes het Master 
of Laws Program van de Harvard Law School. 
"Harvard was geweldig. Je hebt daar een enorm 
keuzeaanbod, allerlei verschillende blokken, zoals 
rechtshistorie en rechtsfilosofie, verschillende dis
ciplines van waaruit je naar rechten kunt kijken. 
Daar kwam ik ook op het idee om voor mijn proef
schrift de richting van het historisch recht te 
kiezen."

Zijn studie aan Harvard werd, naast de gelden die 
hij ontving uit een prive-fonds en een Fulbright- 
beurs, gedeeltelijk door de UM betaaid. Daar zat 
aan vast dat hij na de afronding van zijn opleiding 
terug moest komen naar Maastricht om promotie
onderzoek te doen. Over het onderwerp hoefde hij 
niet lang na te denken. "Ik ben altijd erg geinte
resseerd geweest in de Tweede Wereldoorlog. Ik 
ben gaan kijken hoe ik bepaalde aspecten van de 
Tweede Wereldoorlog zou kunnen onderzoeken 
vanuit mijn vakrichting. Op juridisch gebied is 
natuurlijk het een en ander gebeurd in die periode. 
En waar kun je dat dan beter onderzoeken dan bij 
de rechterlijke macht, die gewoon is blijven door- 
functioneren tijdens de bezetting."

Spraakmakend onderzoeker
Zijn besluit om de houding van Nederlandse, 
Belgische en Luxemburgse rechters tegenover de 
Duitse bezetter te onderzoeken werd echter niet 
overal met enthousiasme ontvangen. "Integendeel," 
zegt Yuri lachend, "veel mensen verklaarden me 
voor gek, vroegen zich af waar ik in hemelsnaam aan 
begon. Belgie en Nederland met elkaar vergelijken, 
dat kon toch niet! Dat was zoiets als appels met 
peren vergelijken. Zelfs de NWO wees mijn finan- 
cieringsaanvraag af: men vond het onderwerp veel 
te uitgebreid en de maatschappelijke relevantie 
onvoldoende."
"Natuurlijk zijn Nederland en Belgie verschillend, 
maar er zijn zeker basisvergelijkingen te maken. Zo 
waren er specifieke maatregelen die zowel in Belgie 
als Nederland werden ingevoerd en waarbij het heel 
goed mogelijk was om de reaches van de rechterlijke 
macht te vergelijken."

De uitkomsten van zijn onderzoek waren verras- 
send: Nederlandse rechters bleken veel meegaander 
geweest dan hun Belgische collega’s. Daar waar de 
Belgen heel creatief waren in het zoeken naar 
juridische mogelijkheden om de bezettingsmaat- 
regelen te omzeilen of te weerstaan, pasten de 
Nederlanders deze maatregelen vrijwel zonder 
protest toe, ook als ze in strijd waren met het 
geldende nationale en internationale recht. De 
conclusies deden nogal wat stof opwaaien en de 
belangstelling vanuit de media was overwel- 
digend. Dagbladen, weekbladen, binnen- en buiten
landse radiostations; ze stonden allemaal in de rij 
om hem te interviewen. "Natuurlijk reken je wel op 
aandacht van de vakbladen. Maar dat het onderwerp 
zoveel mensen zou aanspreken, was toch wel heel

bijzonder. Tijdens je promotieonderzoek ben je zo 
geconcentreerd op je eigen onderwerp dat je op een 
gegeven moment het idee krijgt dat het thema nie- 
mand interesseert, dat je een beetje voor jezelf zit te 
schrijven. En dan is het fijn als ineens de mogelijk
heid ontstaat om er tijdens de interviews uitgebreid 
met anderen over te praten." Frappant is dat Yuri 
uiteindelijk Cum Laude promoveerde op een onder
werp dat aanvankelijk zoveel vraagtekens opriep; een 
predikaat dat niet zomaar aan de eerste de beste 
wordt toegekend.

Onderzoeker vs. student
De toekomst ligt nog helemaal open voor Yuri 
Michielsen: voorlopig heeft hij zes maanden vrij- 
genomen om de verschillende mogelijkheden te 
onderzoeken en een weloverwogen keuze te 
maken. "Een optie is een gecombineerde postdoc 
hier aan de universiteit en daarbij denk ik aan twee 
onderwerpen.
Ik zou graag de archieven van Robert Regout, 
priester annex hoogleraar die in 1942 in het concen- 
tratiekamp Dachau overleed, analyseren en inter- 
preteren. Dat onderzoek zou ik parallel willen laten 
lopen met rechtshistorisch onderzoek naar de status 
van Maastricht als "tweeherige" stad binnen de 
Europese rechtsorde. Een andere optie is een drie- 
jarige studie psychotherapie aan het Jung instituut 
in Zurich." "Mijn probleem is niet het vinden van 
mogelijkheden," besluit Yuri lachend, "maar het 
feit dat er zoveel leuke dingen zijn!"

Geinteresseerden kunnen het promotieonderzoek 

bestellen via www.mosalibris.nl, titel: "The nazifica

tion and denazification of the courts in Belgium, 

Luxembourg and the Netherlands".

http://www.mosalibris.nl


Tekst: Nicole Hanssen

Fotografie: Jos Baur

De UM looot “New York”!

Het leek een onhaalbaar, bijna krankzinnig idee dat door alumnicomite New York op tafel 

werd gelegd; als een UM-eenheid meedoen aan de New York Marathon 2005. Hoe zet je 

dat op poten, waar begin je, hoe coordineer je? Vragen waar het Alumni Office onvermij- 

delijk antwoorden op moest zien te vinden als ze van het idee werkelijkheid wilde maken.

Nog geen half jaar later heeft het ‘krankzinnige’ idee handen en voeten gekregen en zal

de UM op 6 november aanstaande in vol ornaat in de New Yorkse startblokken staan!

Full service
Een eerste inventarisatie naar de interesse onder de alumnipopulatie leverde een 
hoge respons op. Reden voor het Alumni Office om de draad samen met ‘onze 
mensen’ in New York op te pakken. Al snel werd besloten het evenement aan 
een goed doel te verbinden; het UM Studiebeurzenfonds (zie pagina 20 voor 
meer informatie over dit fonds). Voor de logistieke planning werd Holland 
International ingeschakeld. De jarenlange ervaring die deze reisorganisatie op 
dit gebied heeft. kwam goed van pas in de uitvoering van het project. Er werden 
vijftig plaatsen ingekocht met een full service pakket: vlucht, hotelovernachting 
inclusief ontbijt. het startbewijs voor de marathon, een trainingsprogramma, 
medische begeleiding in New York en het volledige logistieke plan naar en in 
New York. Over en weer werd er gemaild en gebeld door alumni, medewerkers 
en studenten van de universiteit. Moest er een fitheidstest worden ondergaan? 
Mochten supporters meegaan? Was het mogelijk er nog een paar dagen vakantie 
aan vast te koppelen? Holland International was flexibel en bood een mooie deal 
voor een mooie prijs; in een mum van tijd waren de UM startbewijzen uitver- 
kocht. Sterker nog, er moesten dertig extra pakketten worden aangeschaft!

Kom naar New York!
De UM delegatie zal op 3 november aanstaande vanuit verschillende locaties 
vertrekken naar New York. Hotel "The Barclay" in hartje Manhattan biedt bij 
aankomst alle comfort en rust die nodig zijn om de goede benen intact te 
houden. Na een paar dagen acclimatiseren in The Big Apple zal vervolgens 
op 6 november de marathon worden gelopen. Zowel ervaren als minder 
ervaren lopers zullen de uitdaging van deze gevierde wegwedstrijd aangaan, 
hopelijk onder luid gejuich van vele UM supporters! Je bent dan ook welkom 
om te komen kijken. Het is de ideale gelegenheid om samen met de 
Universiteit Maastricht je mede-alumni aan te moedigen en tegelijkertijd 
te genieten van de prachtige omgeving die NYC zo uniek maakt. Bovendien 
kun je dan meteen deelnemen aan de UM brede, wereldwijde New York 
Alumni Meeting in The Netherland Club New York op 4 november, georga- 
niseerd door ons enthousiast alumnicomite in New York. De eerste in zijn 
soort. een bijeenkomst die de UM kronieken in zal gaan als een van de 
meest memorabele evenementen in de geschiedenis van de Universiteit 
Maastricht! Het Alumni Office zal er in elk geval bij zijn. Jij toch ook?



Een terugblik...

gen
Startbijeenkomst Duitsland!

Naast het Nederlands en Engels 
moet de Duitse taal wel de meest 
gehoorde zijn in de wandelgangen 
van de UM. Het aantal ooster- 
buren dat elk jaar weer naar 
Maastricht afreist, is dan ook 
fenomenaal. Vele van hen gingen 
na de studie terug naar hun 
geboorteland of pendelden zelfs 

tijdens de opleiding op en neer tussen Heimat en gastland. Gevolg: een groeiende 
groep in Duitsland wonende en werkende alumni. Tijd dus voor een Alumni
kring Duitsland!

Een groot aantal inofficiele, regionale evenementen in Keulen en Dusseldorf 
had al aangetoond dat de behoefte er duidelijk was. Meer dan 600 alumni die 
momenteel woonachtig zijn in Duitsland ontvingen een uitnodiging; bijna 100 
oud-UM’ers namen deel aan de startbijeenkomst op 13 december 2004 in 
Dusseldorf. Een mooie opkomst! De bijeenkomst vond plaats in het Marriott 
Hotel, gelegen in het trendy Medienhafen-gebied, een prachtige locatie. Wat 
opviel was dat de meeste aanwezigen pas in de laatste vier tot vijf jaar waren 
afgestudeerd en afkomstig waren van de Faculteit der Economische Weten
schappen en Bedrijfskunde; bewijs dat het beleid van de UM, om met Interna
tionale programma’s steeds meer een internationale universiteit te zijn, werkt. 
Niet alle aanwezigen waren echter van Duitse afkomst, dus de voertaal was net 
als vanouds Engels.

Na een korte receptie in de lobby van het hotel spraken Jo Ritzen, voorzitter van 
het bestuur van de UM, en Wil Foppen, directeur van de Universiteit Maastricht 
Business School (voorheen de Graduate School of International Management), 
over het belang voor de universiteit van een goedlopend (internationaal) alumni- 
netwerk. Ook informeerden ze de alumni over de laatste ontwikkelingen aan de 
universiteit, zoals de 'nieuwe’ bachelor/master structuur en de daaruit voort- 
vloeiende masteropleidingen. Uiteraard werd de avond afgesloten met de net- 
werkgelegenheid pur sang: de borrel. Onder het genot van een overheerlijk hap- 
jesbuffet wisselden alumni dan ook tot laat in de nacht ervaringen en ideeen uit.

Hopelijk was dit nog maar het begin van Alumnikring Duitsland. De meeste 
aanwezige alumni, maar ook de afgevaardigden van de universiteit zelf, toonden 
grote interesse in het voortzetten van dit initiatief. Een of twee bijeenkomsten 
per jaar zouden in die behoefte kunnen voorzien. Heb jij leuke ideeen voor een 
bijeenkomst of een locatie, laat het ons dan weten! Het Alumni Office verschaft 
graag de nodige ondersteuning in de organisatie. Neem voor meer infonnatie 
contact op met alumnicobrdinator Ine Kuppen (ine.kuppen@ssc.unimaas.nl) 
of met alumnus en organisator van de startbijeenkomst Ronald Braun 
(ronaldbraun@hotmail.com).

Namens Alumnikring Duitsland, 
Ronald Braun

Op maandag 29 november van het vorige jaar 
vond de tweede bijeenkomst plaats van Alumni
kring Brussel. In het prachtige intieme art-deco 
restaurant Arthur's, in de schaduw van het 
Europees Parlementsgebouw, werden de onge- 
veer veertig Maastrichtse alumni gedurende 
een uur bijgepraat over de ins en outs van 
executive search en headhunting.

Matthias Hocke en Mischa van Pul, werkzaam 
bij twee van de grootste spelers op de Brusselse 
headhunting-markt, wisten op boeiende en 
vooral ook humoristische wijze een kijkje in de keuken van hun bedrijfstak 
te bieden. Hun interactieve dialoog gaf antwoord op vragen als: wat is pre
cies de taak van een headhunter? Hoe speel ik mezelf in de kijker bij een 
headhunter? Voor welk soort functies wordt een executive search bureau 
ingeschakeld (en over welke salarissen praten we dan?!). Uit de vele vragen 
van het publiek bleek dat het thema de juiste snaar had geraakt.

Toen de duur van het programma-onderdeel "gelegenheid voor vragen" 
de spreektijd van beide headhunters dreigde te overtreffen, moest de orga
nisatie bruusk ingrijpen om de alumni gelegenheid te bieden zich in een 
informele setting onder de aandacht van de sprekers te brengen of “gewoon” 
kennis te maken met de andere alumni. Een gezelschap dat overigens de 
Maastrichtse internationalisering nogmaals onderstreepte; naast de nodige 
Belgen en Nederbelgen werd de bijeenkomst tevens bezocht door UM’ers 
van Duitse, Zweedse, Amerikaanse en Israelische afkomst.

Het alumnikringcomite kijkt terug op een alleszins geslaagde avond en is 
enthousiast bezig na te denken over een volgend evenement.

Namens Alumnikring Brussel, 
Mathijs Peters

ContinuUM

Speed Networking in Utrecht
Na de derde succesvolle bijeenkomst in het Academiegebouw in hartje 
Utrecht streek de UM Alumnikring hier op 17 januari wederom neer. 
Ongeveer negentig enthousiaste alumni van diverse studierichtingen 
waren op een leerzame maar vooral ook actieve avond afgekomen. 
Ditmaal was het onderwerp "Speed Networking".

Na de ontvangst met koffie en thee was het de beurt aan Martijn Aslander 
om de zaal in de juiste stemming te krijgen. Martijn is verbinder van 
mensen, ideeen en informatie. Hij is onafhankelijk en niet in te huren, leeft 
van het uitruilen van zaken (ook geld) uit zijn netwerk en heeft daarmee een 
business-model ontwikkeld dat helemaal is toegespitst op het doen waar

VOOR DE MEEST ACTUELE INFORMATIE OVER DE ALUMNIKRINGEN, GA NAAR www.alumni.unimaas.nl
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Deze open sfeer waarin mensen elkaar opzochten en aanspraken, zette zich 
ook tijdens de borrel voort en er werd dan ook de hele avond volop verder 
genetwerkt!

hij goed in is; verbinden. Tijdens een introductie van 
drie kwartier communiceerde Martijn zijn visie over 

netwerken en hoe je dat het beste kunt doen; wat 
hem betreft staat het Nederlandse netwerken 

pas in de kinderschoenen! (bezoek voor 
meer informatie zijn website;

www.martijnaslander.nl)

Na de introductie was het de beurt aan de aan- 
wezigen om actief aan de slag te gaan. Er werd een 

Speed Networking boekje uitgereikt met daarin 
een overzicht van de aanwezige deelnemers, hun 

werkgever en een networking-schema: wie spreekt 
wanneer met wie? Opgewarmd door de spreker 

ging iedereen enthousiast aan de slag.
Visitekaartjes werden uitgewisseld en nieuwe 

contacten werden gelegd; het schema bleek niet 
eens nodig, het Speed Networking liep vanzelf.

De Speed Networking bijeenkomst leverde veel nieuwe contacten op en het 
doel van de avond, om niet alleen met bekenden te praten en bij te kletsen, 
werd zeker bereikt. Deze geslaagde bijeenkomst zal daarom beslist een ver- 
volg krijgen in Utrecht en wellicht ook bij de andere alumnikringen.

Op 23 mei vindt in Utrecht de vijfde bijeenkomst plaats waar we weer veel 
alumni hopen te begroeten.

Namens Alumnikring Utrecht,
Freek Hermkens

Verder in 2005...

HAKuM: Privatisering 
Gezondheidszorg!
De Haagse Alumni Kring organiseert op 31 maart 2005 haar tweede Master
class. Deze keer staat de Masterclass geheel in het teken van de privatisering 
in de gezondheidszorg. Twee experts - een beleidsmaker op het gebied van 
Diagnose Behandel Combinaties (DBC) en een directeur van een Zelfstandig 
Behandel Centrum (ZBC) - geven informeel hun visie op en eigen ervaring 
met de privatisering van de gezondheidszorg. Hoe ervaren zij de veran- 
deringen in hun dagelijks werk? Wat ervaren zij als voor- en nadelen? En: 
lijkt het instrument DBC inderdaad de gewenste veranderingen teweeg 
te brengen?

Voor wie?
De Masterclass Privatisering Gezondheidszorg is bestemd voor alle 
Maastrichtse alumni. Gezondheidswetenschappers en Geneeskunde alumni 
worden echter met het 00g op het onderwerp nadrukkelijk uitgenodigd om 
aan te schuiven.

Waarom deze Masterclass?
De privatisering van de gezondheidszorg is ingrijpend. Maar het is ook het 
gebied van specialisten. Daarom deze Masterclass, waar en petit comite zaken in 
vertrouwen kunnen worden besproken en uitgesproken; de onuitgesproken dis- 
cussies achter privatisering in gezondheidszorg. Doordat de setting intiem is en 
de sprekers speciaal worden uitgenodigd om hun inside-perspectief met jou te 
delen, geeft deze HAKuM je inzicht in de finesses van het spel achter de 
schermen. Informatie die niet in de kranten komt. Kennis die nooit de studie- 
boeken zal halen. En natuurlijk biedt de HAKuM je de mogelijkheid om mee 
te denken. Want de sprekers komen juist om jouw ideeen op te halen en zo 
hun werk te verdiepen.

Meedoen?
De HAKuM Privatisering Gezondheidszorg vindt plaats op 31 maart 2005 ter 
kantore van de Nederlands-Vlaamse Accreditatie Organisatie op de Parkstraat 
28 te Den Haag. Er zijn maximaal 30 plaatsen beschikbaar. Inschrijven kun je 
via: alumni@ssc.unimaas.nl. Wie het eerst komt, die het eerst maalt! Meer 
informatie? Stuur ook dan een mailtje naar het bovenstaande adres.

We zien uit naar je inschrijving!
De Haagse Alumni Kring

En ook ...
Uiteraard staat er dit jaar nog meer op het programma. Op 27 april vindt er 
weer een theatervoorstelling voor alumni plaats in het Derlon Theater te 
Maastricht. Dit keer wordt de voorstelling “Mensch, durf te leven” uitgevoerd. 
Vervolgens zal Alumnikring Utrecht op 23 mei een bijeenkomst organiseren 
en staat op 20 September de jaarlijkse prinsjesdag-bijeenkomst gepland. 
Verder zijn er de maandelijkse DOM-borrels in Utrecht op de eerste don
derdag van de maand en wordt op 6 november de New York marathon 
gelopen door UM alumni, medewerkers en studenten. Dit unieke sporteve- 
nement wordt overigens op 4 november voorafgegaan door een wereldwijde 
alumnibijeenkomst in Tire Netherland Club te New York. Zorg dat je erbij bent!

http://www.martijnaslander.nl
mailto:alumni@ssc.unimaas.nl
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Fotografie: Franco Con

Frits van Merode: denker en doener

ogistiek als leidraad der dingen

Wie "Frits van Merode" zoekt op Internet, vindt geen persoonlijke website. Wel

vermeldingen van wetenschappelijke artikelen van zijn hand over logistieke en

operationele systemen in de gezondheidszorg. Dddrover wil hij graag vertellen,

ook over zijn ambities als decaan en zijn heilig geloof in PCO mag

het gaan. Een strak omlijnd gesprek met een bedachtzame man.

Eind 2003 werd Frits van Merode, hoogleraar 
Logistiek en Operations Management in de zorg, 
interim-decaan van de Faculteit der Gezondheids- 
wetenschappen. Voor maximaal een half jaar zou 
het zijn. Het werd een jaar en daarin wist Van 
Merode het vertrouwen van de collegae voor zich 
te winnen. Geen sinecure in een woelige tijd 
waarin de faculteit onder druk staat van bezuini- 
gingen en koerswijzigingen die de eigen iden- 
titeit zouden kunnen aantasten. Op 1 december 
2004 is Van Merode benoemd tot decaan. Vier 
jaar mag hij de faculteit leiden. Loodsen is een 
beter woord, want vooral in de lastige koers naar 
integratie van azM en de Faculteiten der Gezond- 
heidswetenschappen en Geneeskunde moeten 
nog de nodige klippen worden omzeild.

Nieuwe kennis, nieuwe maaksels
Van Merode wordt in 1958 geboren in Geleen 
onder de noemer Godefridus. roepnaam Frits. Hij 
studeert economic in Rotterdam met als bijvakken 
sociologie, psychologie en informatica. Tegelijker- 
tijd studeert hij algemene wijsbegeerte. Na beide 
doctoraalopleidingen te hebben afgerond, spe- 
cialiseert hij zich in wiskunde en informatica.

"De filosofie faculteit in Rotterdam was en is een 
heel kleine faculteit, maar ze is goed geequipeerd. 
Een verademing na het massaonderwijs bij 
economic. We werkten in groepjes; teksten pro- 
blematiseren. papers schrijven." Als hij midden 
jaren tachtig in Maastricht een aanstelling krijgt 
bij Beleidswetenschap. vindt hij die manier van 
studeren gesublimeerd terug in het PGO. "Ik was 
er meteen voor en geloof er nog steeds heilig in. 
Ik sta zeer wantrouwend tegenover de neiging 
het los te laten of in zijn wezen aan te tasten."

De combinatie van vakken die de student Van 
Merode koos, was misschien wel het geschikte 
gereedschap om als decaan in turbulente tijden 
overeind te kunnen blijven. In elk geval heeft zij 
de basis gelegd voor zijn wetenschappelijke car
riere. Bij Beleidswetenschap ging hij als univer
sitair docent onderzoek doen naar de toepassing 
en ontwikkeling van informatietechnologie in de 
zorg. In 2002 werd hij benoemd tot bijzonder 
hoogleraar Logistiek en Operations Management 
in de zorg. Van Merode: "Ik ben altijd geinteres- 
seerd geweest in de connectie van technologic en 
gedrag, van de fysische en psychische werkelijk

heid. Ik houd ook van denken en doen, heel 
ontwerpgericht. Hoe ziet het ideale ziekenhuis er 
uit? Niet alleen de systemen, ook de architectuur 
en vormgeving van gebouwen moeten gericht 
zijn op de zorg voor de patient. Dat is het uit- 
gangspunt. Eerst beschouwen, observeren, analy- 
seren, en dan van nieuwe kennis nieuwe maaksels 
maken. De toepassing van ICT in de zorg biedt 
heel veel mogelijkheden. maar juist in gezond
heid en zorg krijg je te maken met vraagstukken 
die betrekking hebben op hoe je met mensen 
omgaat. Een complex probleem, dus uitdagend."

Was die uitdaging het enige wat Van Merode 
naar Limburg lokte of was het ook heimwee naar 
zijn geboortegrond? "Nee, dat zeker niet. Ik ben 
naar Rotterdam gegaan omdat de bedrijvigheid 
van die stad mij enorm aantrok. Daarnaast was 
de economische faculteit in die tijd erg aan
trekkelijk. Ik houd van grote steden. Die combi
natie van anonimiteit en netwerken die over de 
hele stad verweven zijn. Er is altijd leven, dag en 
nacht. Ook als geografisch fenomeen is het 
aantrekkelijk. Het systeem van bevoorrading, trans
port en dergelijke van zo’n stad, in combinatie met



leefbaarheid. Een geweldig artefact. Hoezeer ik 
daarvan houd, merkte ik pas toen ik hier terug 
was. Ik ben inmiddels wel gewend, woon in 
Eijsden en dat is een leuk dorp. Open." En het is 
een prima uitgangspunt voor zijn grote hobby: 
fietsen. Samen met vrienden de Ardennen in. 
Flink trainen, iedere dag een half uur, wat er ook 
gebeurt. "Ik houd van sport, voel me er beter 
door. Ook als ik geen zin heb, doe ik het. Kwestie 
van discipline."

Internationalisering
Logistiek is het sleutelwoord in alles, vindt Van 
Merode. "Bij Gezondheidswetenschappen ligt de 
nadruk op gezondheid in de brede zin van het 
woord: mensen een gezond leven bieden. Wat is 
gezondheid in de hele levenscyclus? Wat betekent 
dat voor de manier waarop mensen wonen, wer
ken? En wat houdt een en ander in voor wetgeving 
en financiering? Het beleid binnen de faculteit 
moet juist op dat brede scala van aspecten gericht 
zijn. Dat is bepalend voor de inrichting van onder
wijs, onderzoek en bestuur."
Daarin past de ambitie om te internationaliseren. 
Van Merode: "Gezondheidsthema’s zijn intema- 
tionale thema’s, die om een internationale aanpak 
vragen. De Europese Unie gaat in toenemende 
mate het beleid op het gebied van gezondheid en 
zorg bepalen. Er zit bovendien een onderzoeks- 
markt - kant aan: internationaal kun je nieuwe 
financiele bronnen aanboren."
Ook in het onderwijs heeft internationalisering 
prioriteit. Daarom is er een Engelstalige bachelor- 
opleiding European Health in de maak. Daarom is 
er nu al een stevig exchange programma en zijn er 
twee Advanced Masters (Public Health en Health 
Professions Education). De werving van buiten
landse studenten wordt planmatig aangepakt. 
De faculteit heeft een eigen marketingbureau 
en gaat de boer op. Gestaag moet de reikwijdte 
van de faculteit zich gaan uitstrekken over Europa.

Van Merode ziet ook een taak weggelegd voor 
alumni. Zij zijn de fakkeldragers van de ideologic 

van de faculteit. "Zorg ervoor dat mensen op belang
rijke posten in de politick en op departementen 
komen die in jouw systeem hebben leren denken. 
Geef alumni een verantwoordelijkheid voor de 
opleiding, betrek ze bij onderwijsthema's. Wij 
moeten meer energie steken in het opbouwen 
van een stevig alumninetwerk, in de faculteit en 
centraal."

Integratie
En de MUCH, de integratie van azM, gezondheids
wetenschappen en geneeskunde: welke plaats heeft 
die in de logistiek van de faculteit? Van Merode 
staat achter de operatie. In oktober 2004 zegt hij 
in Observant: "Door de historic is al 'ja’ gezegd.
En ik zal niet meewerken aan ontvlechting." Voor 
of tegen MUCH vindt hij een "onzinnige vraag". 
Zowel in biologische thema’s als op het gebied van 
Public Health wordt in onderzoeksprogramma’s al 
jaren intensief met geneeskunde samengewerkt. 
Integratie is een zinnige stap. "Maar die mag nooit 
tot gevolg hebben dat de visie en identiteit van dat- 
gene waar GW voor staat verkwanseld worden," 
aldus Van Merode. Deelt hij niet de angst van som- 
migen dat GW ondergesneeuwd gaat worden? Dat 
de gezonde mens het veld moet ruimen voor de 
zieke? "Angst is een slechte leidraad. GW is een 
visie op mens, omgeving en gezondheid. Daar 
moet je voor blijven vechten. En integratie moet je 
kunnen blijven uitleggen. Beide zaken zijn goed te 
definieren." Maar is er dan niets om je zorgen over 
te maken? Een klein lachje, een korte denkpauze 
en dan voorzichtig formulerend: "Deze faculteit is 
multidisciplinair. Het gaat mis als je een van de 
disciplines toestaat zich af te zonderen, binnen of 
buiten MUCH."

Het profiel van de decaan in spe luidde: "Iemand 
die voldoende draagvlak weet te organiseren, die 
luistert naar de geluiden in de faculteit, die vooral 
bestuurder is en minder wetenschapper, en die 
MUCH steunt maar niet tot elke prijs. "Het lijkt 
erop dat Van Merode op de juiste plek zit. Zelfs al 
is hij evenveel bestuurder als wetenschapper.



Fotografie: Philip Driessen

Het Studiebeurzenfonds UM:
voor studenten, door alumni!

Universiteit Maastricht
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Terwijl Europa met kerst aan de kalkoen met aard- 
appelkroketjes zat, raasde Moeder Natuur onge- 
nadig over Zuidoost Azie, een spoor van dood 
en vernieling achterlatend. De wereld reageerde 
geschokt en gaf geld, veel geld. Ook de Univer
siteit Maastricht ondemam meteen actie met het 
initiatief Beurzen Open voor Beurzen’. Een fond- 
senwervingsactie die studentslachtoffers in Azie 
door middel van UM studiebeurzen in de gele
genheid stelt hun leven een andere wending te 
geven. De actie, die inmiddels veel bijval heeft 
gekregen van studenten, medewerkers en de 
Q-Park parkeergarages, blijft voorlopig nog lopen.

De Universiteit Maastricht wil echter ook stu
denten in andere delen van de wereld de kans 
geven internationale kennis en ervaring op te 
doen. Naast de actie Beurzen Open voor Beurzen 
riep de UM in samenwerking met het Univer
siteitsfonds Limburg eerder al het Studiebeurzen
fonds UM in het leven. Een fonds dat tot doel 
heeft talentvoile buitenlandse studenten in staat 
te stellen een eenjarige masteropleiding in 
Maastricht te volgen. Daarbij gaat de aandacht uit 
naar onvermogende studenten uit niet EU-landen 
en de tien nieuwe EU-landen.

Het Studiebeurzenfonds UM: voor studenten, 
door alumni. Waarom alumni? Onze groep afge
studeerden geniet een bijzondere positie. Daar 
doen we het tenslotte allemaal voor. Jonge mensen 
voorzien van de middelen en kennis die nodig 

zijn om een goede toekomst op te kunnen 
bouwen voor zichzelf en de wereld om hen heen. 
Zelf heb je je toekomst al voor een deel kunnen 
bepalen door een goede opleiding te volgen. Geef 
ook anderen die kans en steun het Studiebeur
zenfonds. Er bestaat immers geen mooiere 
manier om je eigen naam of die van je werkgever 
aan jouw alma mater te verbinden. Niet alleen help 
je jonge buitenlandse studenten een leven op te 
bouwen; je steunt tegelijkertijd de Universiteit 
Maastr icht in haar ambitie door te groeien tot een 
solide internationale onderwijsinstelling en je helpt 
de regio haar positie in de Europese kennisecono- 
mie te versterken. Niets dan voordelen dus.

Al voor een klein bedrag kun jij net dat beetje 
verschil maken. Zo sponsor je met dertig euro 
al een hele studiedag van een buitenlandse stu
dent. Maar natuurlijk mag je ook meer of minder 
geven, elke euro is welkom. Ook je werkgever is 
van harte uitgenodigd om een beurs op naam te 
sponsoren. Gemiddeld kost een studiebeurs voor 
een buitenlandse student € 8000. Daarmee kan 
hij (gedeeltelijk) in zijn levensonderhoud voor
zien, de studiekosten betalen en zijn verblijfsver- 
gunning en verzekeringen bekostigen. Jouw 
bijdrage, hoe groot of‘klein’ ook, zal ongetwijfeld 
ergens ter wereld een nieuwe U M ’er voort- 
brengen!

Namens het Universiteitsfonds UM, 
Maurice Olivers

“Door buitenlandse studenten de mogelijkheid 
te bieden aan de UM te studeren, voeg je iets toe 
aan het onderwijsklimaat en de kwaliteit van het 
onderwijsprogramma. Je maakt op deze manier 
ook zelf kennis met verschillende culturen en je 
leert hoe andere landen omgaan met bepaalde 
processen. Dat is een ervaring die je niet uit een 
boek kunt halen. Maar dit is niet de enige reden 
dat ik het Studiebeurzenfonds steun. Ook de 
mogelijkheid die het programma biedt aan kans- 
arme jongeren om in Maastricht hun talent verder 
te ontwikkelen en topprestaties te leveren, vind ik 
erg belangrijk. Ik weet immers als geen ander dat 
de Universiteit Maastricht een uitstekende omgeving 
is voor het ontplooien en combineren van verschil
lende talenten en het bereiken van de (sportieve) top. 
Dus steun het Studiebeurzenfonds van de UM met 
een gift op Giro 888 50.”

Donateur worden van het Studiebeurzenfonds
UM kan door je gift over te maken naar

GIRO 888 50
BANK 85 99 11 454

t.n.v. Universiteitsfonds Limburg en o.v.v. SBF 
en je geboortedatum.

Voor nadere informatie over het Studiebeurzen
fonds UM kun je terecht op 
www.unimaas.nl/universiteitsfonds  
of bij Maurice Olivers, tel. 043-388 5308 
of 06-21 81 00 99;
e-mail: maurice.Olivers@ssc. unimaas.nl

http://www.unimaas.nl/universiteitsfonds
unimaas.nl


(rechts) en college Joseph Schlesinger in Wet Snow van Jan van der Putte (Foto: Marco Borggreve)
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Niels van Doesum is alumnus van de Faculteit der Cultuurwetenschappen. 
Hij woont en werkt momenteel vanuit Philadelphia in de VS

Alweer bijna zeven jaar geleden vertrok ik naar de Verenigde Staten. Net klaar met al mijn 
studies - Conservatorium en Cultuur- en Wetenschapstudies - moest ik beslissen waar ik het 
accent van mijn werkend bestaan zou gaan leggen. Actieve kunstbeoefening of wetenschap
pelijke distantie? Ik had een rolletje in I Pagliacci bij Opera Zuid. Een van de hoofdrollen 
werd gezongen door een Amerikaanse bariton. De manier waarop hij zong, stond me erg 
aan; zo wilde ik ook wel zingen. Voordat ik het wist had hij me uitgenodigd om bij hem te 
komen studeren in Philadelphia, waar hij net een baan had aangenomen als zangleraar aan 
de Temple University. Ik nam de uitnodiging aan en sindsdien ben ik hier.

De "American Way" voor de jonge operazanger die carriere wil maken, is het zogenaamde 
"Young Artist" of "Apprentice Program", waarin de jonge artiest gedurende een bepaalde 
periode in dienst treedt van een gerenommeerd gezelschap, daar kleine tot middelgrote rollen 
zingt, coaching volgt, en soms lessen in beweging, talen, of schermen aangeboden krijgt. Het 
belangrijkste is echter dat je de kans krijgt om toneelervaring op te doen aan de zijde van 
reeds gearriveerde collega’s. En zo vind ik mijzelf in de zomer na het afsluiten van een 
Masters in Opera Performance aan de Philadelphia Temple University, in Natchez 
Mississippi, waar de vochtige hitte zwaar om je schouders hangt. Een plaats waar de heg nog 
steeds wordt geknipt door een zwarte tuinman die het niet gewend is om vriendelijk gegroet 
te worden. Een plaats ook waar je met een zichtbaar maar gesloten sixpack bier op straat nog 
wel eens op een boete kunt komen te staan. Maar de Catfish (gefrituurd) smaakt er uitste- 
kend en de oude koloniale huizen zijn werkelijk adembenemend mooi. We voeren de Barbier 
van Sevilla uit in een oud schoolgebouw dat is omgetoverd tot operatheater (oh wonder, 
de zaal zit vol!) en ik zet als Hollandse jongen mijn eerste stappen in het heiligdom van 
de Amerikaanse Musical: Hail, Knight of the Woeful Countenance! (Man of la Mancha, 
denk Ramses Shafly in ‘de onmogelijke droom’.)

Een maand later vlieg ik naar het Mid van de Mid-West: Iowa. Op een steenworp afstand van 
Des Moines ligt het dorpje Indianola, in het spreekwoordelijke middle of nowhere. In het cen
trum van een vierkant plein staat een gevangenis annex gemeentehuis. Daaromheen de ijs- 
salon, de drogist, de klerenwinkel met de nieuwste mode uit mijn geboortejaar, en de kroeg. 
Het lijkt wel Back to the Future, ware het niet dat twee straten verder een gloednieuw Walmart 
Supercenter in de zon staat te schitteren en je vijfhonderd meter de andere kant uit een uni- 
versiteitscampus met een uitstekend theater aantreft. Hier vindt het Des Moines Metro Opera 
Festival plaats, geleid door dr. Larsen, een briljant musicus en coach (ex-Metropolitan Opera) 
die alle shows zelf regisseert en dirigeert, en zo mogelijk ontwerpt. De twee zomers die ik 
daar doorbracht, leerden me een hoop over alle aspecten van het vak; van muzikale details tot 
het overleven van een moordend repetitie- en voorstellingsschema.

Daarna volgde een jaar Texas. Nou was mijn beeld van Texas toch wel stevig gevormd door 
de televisieseries Dallas en Dynasty, en verwachtte ik te midden van de woestijn en de ja- 3 
knikkers mijn voorstellingen te mogen zingen voor een publiek van Stetsons (cowboyhoeden) 
en valse parels dat nog even moest wachten tot de barbecue warm genoeg was. Maar dan ken 
je Austin niet. In deze progressieve en hoogculturele oase zong ik mijn eerste ‘Sparafucile’ in ° 
Rigoletto van Verdi. Ik hoop dit nog vele malen te kunnen doen.

21
Intussen ben ik aardig gewend geraakt aan het leven hier, alhoewel ik blij ben dat ik in 
ongeveer zeven uur in Nederland kan zijn, en dat de telefoonkosten beperkt blijven tot 5 cent 
per minuut. En het eerste wat ik doe als ik op Schiphol aankom, is een volkoren boterham 
met oude kaas eten. In Philadelphia wacht mijn vrouw mij op. Toen de pianiste van mijn 
eerste leraar aldaar, inmiddels verstandig geworden en werkzaam voor een zeer gerenom
meerd juristencollectief. En ik? Ik zong vanuit standplaats Philadelphia in Parijs, Montpellier 
en Amsterdam. En ik vond de zangdocent van Samuel Ramey, de bas met het grootste aantal 
cd-opnames aller tijden. U hoort nog van mij!

Niels van Doesum

ContinuUM 
।



De UM in beeld Tekst: Nicole Hanssen

Beelden Campus: © Santiago Calatrava S.A.

Fotografie Visitors’ Centre: Philip Driessen

"Als je het doet, moet je het goed doen," moet Servatius hebben gedacht toen niemand minder dan de 

wereldberoemde architect Santiago Calatrava werd ingehuurd om de ambitieuze plannen van de woning- 

stichting en de Universiteit Maastricht te realiseren. Met een budget van ruim too miljoen euro haalt 

de woningverhuurder - gesteund door de Universiteit Maastricht, Gemeente Maastricht, en Provincie 

Limburg - breed uit en zal studentenstad Maastricht een ware campus aan haar toch al bijzondere 
vastgoedlijst kunnen toevoegen!

Het was 1999 toen de Universiteit Maastricht 
Servatius benaderde om samen de studenten- 
huisvesting en de bijbehorende voorzieningen aan 
te pakken. Vijf jaar duurde het vervolgens voordat 
de kogel definitief door de kerk was. Vijf jaar van 
begrotingen bekijken, architecten briefen, ideeen 
uitwerken en discussies voeren. Voor de UM was 
het vooral de bestaande sporthal op Randwyck die 
de nodige aandacht verdiende. Voor Servatius 
speelde de ambitie een groter aanbod aan studen- 
tenhuisvesting te hebben een belangrijke rol. Eind 
2004 lag er dan eindelijk een ‘multifunctionele 
Calatrava', die op meer dan een vlak een positieve 
uitwerking zal hebben op het woon-, werk-, studie-, 
en sportklimaat in Maastricht.

Uitstraling
Zo zal de unieke combinatie van wonen, werken 
en sporten niet alleen de fysieke faciliteiten van 
een langverwachte opkikker voorzien; het complex 
is met zijn fascinerend vormgegeven sportcen
trum en 64-meter hoge woontoren op zijn minst 
spectaculair te noemen. Ook de werkgelegenheid 
zal een extra stimulans krijgen door de komst van 

de Campus. Jonge, startende ondememers krijgen 
er immers alle ruimte hun bedrijven tegen voor- 
delige huurprijzen te expJoiteren. Maar nog belang- 
rijker is waarschijnlijk de uitstraling die het 
project naar Maastricht en haar universiteit zal 
brengen; het imago van de (Internationale) kennis- 
stad zal door de campusvoorzieningen gegaran- 
deerd nieuwe impulsen krijgen.

Masterwerving
De Campus is voor de Universiteit Maastricht 
vooral een uitstekend middel in de werving van 
(buitenlandse) masterstudenten. Een activiteit die 
in de komende jaren steeds verder zal worden 
doorgevoerd. Daarmee gepaard gaat een steeds 
grotere behoefte aan kwalitatief goede huisves- 
tingsfaciliteiten in een omgeving die voor buiten
landse studenten aantrekkelijk is. Het moderne 
sportcentrum dat in de (Jampus wordt geincor- 
poreerd, is daarbij van grbot belang; sportvoor- 
zieningen blijken op de Internationale 
studentenmarkt een steeds grotere rol te spelen 
in de keuze voor een universiteit. Bovendien 
bevordert sport de integrate van studenten.

Niets beter dan een potje voetbal om nieuwe 
vrienden te maken!

Woonruimte
De beschikbare woonruimte die de Campus 
biedt, zal voornamelijk gaan toebehoren aan de 
Maastrichtse studenten. en aan de medewerkers 
en gasten van het azM en de UM die tijdelijke 
woonruimte nodig hebben. Het is de bedoeling 
dat het reeds bestaande internationale Guesthouse 
van de universiteit de kortere studenten bezoeken 
van zo’n drie maanden voor zijn rekening zal blij
ven nemen, terwijl de Campus bedoeld is voor een 
langduriger verblijf van ten minste een jaar. 
Studenten hoeven niet aan specifieke voorwaarden 
te voldoen om in aanmerking te komen voor een 
kamer op de Campus. De kamers en studio’s 
zullen te zijner tijd worden aangeboden via de 
website van het Kamerburo (www.kamerburo.net).

Naar verwachting zal dit najaar worden begonnen 
met de bouw van de Campus. In de zomer van 
2007 wordt het eerste deel opgeleverd. In de 
zomer van 2008 moet het project voltooid zijn.

http://www.kamerburo.net


Facts & Figures Campus
• 24.000 m2 woonruimte
• 8 ha park
• 228 studentenkamers
• 228 studio’s (bestemd voor studenten, maar 

ook voor pas-afgestudeerden, onderzoekers of 
startende ondernemers)

• 94 appartementen (bestemd voor medewerkers 
en gasten van de UM en het azM)

• 32 kantoorruimtes (bestemd voor startende 
ondernemers)

• 3.400 m2 commerciele ruimten
• 800 m2 horeca-oppervlak
• 10.000 m2 sportvoorzieningen
• 3.000 m2 sporthal
• 250 parkeerplaatsen
• 1 bushalte
• 1 restaurant-bar
• 64-meter hoge woontoren

In het sportcomplex bevinden zich:
• twee grote sportzalen
• een klimmuur
• een gymzaal
• een fitnessruimte
• 4 squashbanen
• was- en kleedruimten

Ga voor een animatiefilmpje van de Campus naar www.kamerburo.net/media

Visitors’ Centre UM
Onlangs verhuisde het UM StudentenService- 
Centrum (SSC), inclusief Alumni Office, naar de 
Bonnefantenstraat 2. Een verhuizing die 'long 
overdue’ was; het oude pand aan de Zwingelput 
voldeed al lang niet meer aan de eisen van een 
modern kantoorgebouw en bovendien was het 
SSC intussen uit zijn voegen gebarsten. Te veel 
mensen, te weinig kamers. Het voormalige UB- 
gebouw aan BON2, zoals het pand in UM-jargon 
wordt genoemd, onderging een drastische ver- 
bouwing en werd omgetoverd tot een waar 
juweeltje...op de kapel na.

Daar dendert het grove materieel nog een tijdje 
voort, onder een onvermijdelijke nevel van stof die 
genadeloos neerslaat op de nieuwe vloer van het 
reeds in gebruikgenomen deel van dit voormalige 
klooster. Uiteindelijk zal het allemaal de moeite 
en de overlast waard zijn. De kapel wordt immers 
getransformeerd tot UM Visitors’ Centre. De 
welkomstplek van de Universiteit Maastricht waar 
aankomende studenten, studenten, ouders en 
alumni terechtkunnen voor alle denkbare infor
matie, UM souvenirs, een rustige leesplek, een 
lekker bakje koffie en een goed gesprek.

In het Visitors’ Centre zal het gehele SSC vertegen
woordigd zijn: Bureau Inschrijvingen, UM-sport, 
het Kamerburo, het Loopbaancentrum voor 
Informatie en Documentatie, het Alumni Office, 
het Centre for European Studies en de International 
Service Desk. Daarnaast komt er waarschijnlijk een 
VW-hoek met informatie over de stad en de regio, 
een bar met gezellige zitjes, worden er op diverse 
plekken computers geplaatst (met beperkte toe
gang), en wordt het Visitors’ Centre voorzien van 
een zaal waar klein- en grootschalige activiteiten 
kunnen worden georganiseerd. Ten slotte wordt 
de mogelijkheid bekeken of er een alumni Wall of 
Fame kan worden geplaatst met de namen van onze 
afgestudeerden. Een eerbetoon aan de mensen waar 
we het uiteindelijk allemaal voor doen!

Het Visitors’ Centre zal naar verwachting in de 
zomer van 2005 zijn deuren openslaan op het 
volgende adres: 
Bonnefantenstraat 2
6211 KL Maastricht
Tot die tijd zijn alle genoemde partijen nog bereik- 
baar via de balie van het StudentenServiceCentrum 
op hetzelfde adres of via telefoon: 043-388 5388.

Con tin u u M 
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THEATERGRq^

maar ‘n en^ek keef
‘je feeft fanje niet meer!
<Enakjestra^anderswut, W J 
Mensch, durf te leven!’

HET VERVOLf

Mensch, duifte [even!
Van Qerben Hetfinga

Van 5 april t/m 7 mei 2005 speelt Theatergroep Het Vervolg Mensch, durf te 
leven! in het Derlon Theater in Maastricht. Een theatervoorstelling vol liefde, 
jaloezie en wraak.

De voorstelling gaat over de bekende en geliefde cabaretier Jean-Louis Pisuisse die 
in de jaren twintig me^ zijn gezelschap roem en succes oogstte. In november 1927 
werd Pisuisse vermodrd door de minnaar van zijn veel jongere vrouw. Een bloedstol- 
lende crime passionel van de eerste orde.
In de theatervoorstelling Mensch, durf te leven! worden veel beroemde liedjes live 
gezongen, zoals Onder de boomen van het plein, Nina Bobo en Mensch, durf te le
ven!, bekend van de uitvoering door Ramses Shaffy!

Gastregisseur Arie de Mol regisseert in deze voorstelling een topcast bestaande uit:
Paul Hoes, Roos ten H 
Martin de Smet.

ooven, Jim de Groot, Heidi Arts, Hans van Leipsig, Stan Ras en

Reserveren: 043-3507171 / www.hetvervolg.nl • Entreeprijs • 14,00 (try-out: • 12,50)
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Speciaabprogramma voor VM Aiumni

Theatergroep Het Vervolg verzorgt op woensdag 27 april 2005 in samenwerking 
met de Alumnikring Maastricht en het Alumni office een speciaal programma 
voor de alumni van de Universiteit Maastricht.

Dit speciale programma omvat de voorstelling Mensch, durf te leven! voorafgegaan 
door een uitgebreid biiffet en een introductie op de voorstelling. De prijs voor dit 
programma is • 37,50.,

Op www.alumni.unimaas.nl vind je meer informatie over het programma en kun je je 
tevens inschrijven vocjr dit speciale programma. Meld je snel aan, want vol is vol!

DERLON
HOTEL

provincie limburg g DERLON THEATEI

http://www.hetvervolg.nl
http://www.alumni.unimaas.nl

